
 در نظر دارد از طریق مناقصه عمومی یک مرحله ای، جمع آوری مرسولات)1: پاکت و جوف 2: بسته و امانت( از سطح دفاتر خصوصی و دولتی شهر قم را مطابق 
با شرایط و مفاد مندرج در اسناد مناقصه به مدت یکسال به پیمانکار واجد صلاحیت )موضوع اصلی فعالیت آن با موضوع مناقصه مطابقت داشته و دارای مجوز از 
مرجع ذیربط در امور حمل و نقل می باشد( واگذار نماید. کلیه مراحل برگزاری مناقصه از دریافت اسناد مناقصه تا ارائه پیشنهاد مناقصه گران و بازگشایی پاکت ها 
از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرسwww.setadiran.ir    انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت قبلی،  
مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند. لازم به ذکر است شماره فراخوان مذکور در سامانه 

ستاد 2003001124000008 می باشد.
1-تاریخ انتشار مناقصه در سامانه: ساعت 9  روز چهارشنبه مورخ 1403/08/30 می باشد.

2-مهلت زمانی دریافت اسناد مناقصه از سامانه: از تاریخ انتشار لغایت ساعت  18  روز سه شنبه مورخ 1403/09/06
3-مهلت زمانی ارسال پیشنهاد: ساعت 19 روز شنبه مورخ 1403/09/17

4- تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار:
5- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار 2.374.000.000 ریال)به حروف: دو میلیارد و سیصد و هفتاد و چهار میلیون ریال( است که به یکی از دو روش 

ذیل می باشد:
5/1- ارائه ضمانتنامه بانکی از یکی از بانکها یا موسسات مالی تحت نظارت بانک مرکزی با اعتبار سه ماهه و قابل تمدید.

5/2- فیش واریزی بابت تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار به حساب شبای شماره IR 320100004101047771208007 بانک مرکزی بابت شرکت در 
مناقصه.

6- زمان و مکان افتتاح پاکت ها : ساعت 10 روز یکشنبه مورخ 1403/09/18 در محل اداره کل پست استان قم.
* حضور پیشنهاد دهندگان در جلسه افتتاح پاکتها بلامانع است.

اطلاعات تماس دستگاه مناقصه گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مناقصه:
نشانی: قم- بلوار 15 خرداد- بلوار محتشم کاشانی- اداره کل پست استان قم- واحد حقوقی تلفن: 025-37786441

       تلفن مرکز راهبری و پشتیبانی سامانه ستاد جهت دریافت اطلاعات: 1456

فراخوان مناقصه عمومی بصورت یک مرحله ای شماره 1403/3/ق.م )نوبت اول(

اداره کل پست استان قم

شناسه آگهی:1830319

وفاق ملی بر مدار مصالح ملی
اصطلاح وفاق ملی به خصوص برای سیاسیون، 
نمایندگان  مجلس،  نمایندگان  قوه،  سه  روسای 
و  بدیهی  معنای  سیاسی  رجال  سایر  و  خبرگان 
کرد  تکیه  اختلافات  بر  نباید  دارد.یعنی  روشنی 
و  کرد  بزرگ  نباید  را  افکار  و  عقیده ها  اختلاف  و 
هر  به  گرفت  نظر  در  را  مشترکات  باید  عوض  در 
حال طبیعی است که رجال سیاسی در مجلس، 
قوه قضائیه و قوه مجریه اختلاف نظر و اختلاف 
به  بزرگنمایی کنیم،  را  این اختلافات  بیاییم  اینکه  اما  باشند.  دیدگاه هایی داشته 

مشترکات نپردازیم و به مصالح ملت فکر نکنیم، این خلاف وفاق ملی است. 
لذا به نظر می رسد معنای وفاق ملی این است که بر مشترکات اهتمام داشته و با تبلیغ 
مسائل مشترک بر ایجاد فضای همکاری در مردم و بر ایجاد فضای همکاری بین قوای 
سه گانه تکیه کنیم. معنای وفاق ملی و آنچه هم که مدنظر آقای پزشکیان بوده و هست 
همین تعریف است. به هر حال ایشان در صحبت های انتخاباتی هم گفتند ما در کشور 
دو جناح مشخص به نام اصلاح طلبان و اصولگرایان داریم و طبیعی است که اختلاف 

دیدگاه ها و نظرات در میان این جریان ها هست.
 اما بعد از انتخابات باید همه رجال موثر در حکمرانی اعم از نمایندگان مجلس، قوه 
قضائیه و قوه مجریه مصالح اکثریت ملت را در نظر بگیرند. اکثریت ملت به تفکر آقای 
پزشکیان رای دادند و بقیه هم باید بعد از انتخابات این مصالح اکثریت و مصالح ملی 
را رعایت کنند. وفاق ملی هم همین است و به این معنا نیست که اختلاف نظرات 
نابود شود، و البته نابود نمی شود. به هر حال در همه کشورها جناح های سیاسی، 
احزاب وگروه ها هر کدام یک تئوری و دیدگاهی دارند ولی بعد از انتخابات باید آنهایی 
که به مصالح ملت می اندیشند اختیارات امور و تصمیم گیری ها را به رئیس جمهور 
واگذار کنند.  حالا رئیس جمهور هم در اطراف خودش یارانی با تفکر خودش دارد و 
آنها قرار است که مصالح کشور را برنامه ریزی، مدیریت و اجرا کنند. حالا باید خطاب 
به نمایندگان مجلس هم گفت که قرار بود بنای ریاست مجلس و نمایندگان بعد از 
انتخابات کمک به دولت باشد و یکی از کمک های به دولت همفکری و همدلی کردن 
است. به هر حال این جبهه گیری هایی که در مجلس البته نه از سوی همه صورت 
می گیرد خلاف مصالح کشور است و دوباره ایجاد نقار و اختلاف می شود و نیروهای 
کشور را هدر می دهد نمایندگان مجلس باید مصالح ملی و مصالح اکثریت را در نظر 
بگیرند اگر واقعاً در حرف زدن ها، موضع گیری ها و جبهه گیری ها اغراض گروهی و 
حزبی خود را کنار بگذارند و واقعاً به مصالح ملی فکر کنند به وفاق ملی دست پیدا 
می کنیم. وفاق ملی باید بر محور مصالح ملی باشد و مصالح ملی را هم اکثریت جامعه 

رای دادند به تفکری که تامین کننده مصالح ملی باشد.

مدیرکل استاندارد استان قم خبرداد:

اجرای طرح ملی پایش وزن  
واحدهای تولیدی 

در سطح  وزن محصولات  پایش  ملی  قم گفت: طرح  استان  استاندارد  مدیرکل 
واحدهای تولیدی توسط بازرسان کنترل کیفیت در این استان اجرایی شد.

محمد هادی سماواتی اظهارداشت: طرح ملی پایش کمیت در سطح واحدهای 
تولیدی استان همزمان با سراسر کشور در قالب استاندارد ملی 6589 به اجرا درآمد؛ 
و  بر مبنای مصوبه های یکصد  قانونی خود  بازرسان مطابق وظیفه  این اساس  بر 
شانزدهمین اجلاسیه ی شورای عالی استاندارد، موضوع پایش کمیت بارویکرد خالص 

فروشی و حذف "رواداری" را در دستور کار قرار دادند.
وی افزود: در این طرح بر اساس استاندارد ملی و متناسب با سطح تولید، نسبت 
به نمونه برداری و توزین 50، 80 و یا 125 بسته از محصولات اقدام و نتایج حاصله 

براساس الزامات استاندارد محاسبه می شود.

رئیس گروه سینمایی اداره  کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم خبرداد:

قم سومین استان در تعداد تماشاگر سینما
افزایش 75  از  قم  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  اداره کل  سینمایی  گروه  رئیس 
درصدی تماشاگران سینماهای استان در هفت ماهه نخست امسال خبر داد و 
گفت: سینماهای قم بعد از دو استان تهران و خراسان رضوی، بیشترین تماشاگر 

را به نسبت جمعیت در مهر ماه داشت.
سعید ایلانلو با اشاره به فروش هفت ماهه سینماهای قم در سال جاری، گفت: 
سینماهای استان از ابتدای سال تا پایان مهر ماه پذیرای 431 هزار و 357 تماشاگر 

بودند و 20 میلیارد و 124 میلیون تومان فروش داشتند.
رئیس گروه سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم با بیان اینکه 
پردیس سینمایی بازار شهر با دارا بودن 4 سالن سینمایی بیشترین تماشاگر 
و فروش را در میان سینماهای استان  داشته است، افزود: سینماهای تربیت، 
ونوس، شهر آفتاب، آیه، کانون و محراب به ترتیب در رتبه های بعدی فروش 

قرار دارند.
ایلانلو همچنین به فیلم های پرفروش سینماهای قم در هفت ماهه نخست سال 
1403 اشاره کرد و گفت: »تگزاس 3« با 96 هزار مخاطب و فروش 4 میلیارد و 
500 میلیون تومانی، »تمساح خونی« با 50 هزار و 500 مخاطب و فروش دو 
میلیارد و 400 میلیون تومانی، »خجالت نکش 2« با 46 هزار و 224 مخاطب و 
فروش 2 میلیارد و 109 میلیون تومانی، »مست عشق« با 42 هزار و 835 مخاطب 
و فروش 2 میلیارد تومانی و »پول و پارتی« با 32 هزار و 617 مخاطب و فروش یک 
میلیارد و 707 میلیون تومانی، پنج فیلم پرمخاطب و پرفروش سینماهای قم در 

هفت ماهه نخست امسال هستند.
رئیس گروه سینمایی اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم در گفت وگو با شهر 
بیستبا تأکید بر علاقه مندی مردم قم به سینما، گفت: استان قم در حوزه آمار 
تماشاگران سینما به جمعیت هر استان در فصل بهار در رتبه دوم و در فصل 

تابستان در رتبه چهارم قرار داشت.
ایلانلو همچنین به آمار تماشاگران و فروش سینماهای قم در ماه مهر اشاره کرد 
و گفت: سینماهای استان در این ماه پذیرای 67 هزار و 175 بودند و 3 میلیارد و 

332 میلیون تومان فروش داشتند.
وی خاطرنشان کرد: »زودپز«، »ببعی قهرمان«، »قلب رقه«، »تگزاس 3«، »پول و 

پارتی« و »مفت بر«، شش پرفروش فیلم قم در ماه مهر بودند.
 

مدیرعامل شرکت گازاستان قم خبر داد؛

بهره مندی چهار هزار و ۷۰۰ مشترک 
صنعتی ازگاز طبیعی

مدیر عامل شرکت گاز قم گفت: تمامی 17 شهرک و منطقه صنعتی قم به شبکه 
سراسری گاز طبیعی متصل شدند و هم اکنون حدود چهارهزار و 700 مشترک 
صنعتی، شامل 887 مشترک عمده و سه هزار و 808 مشترک خرد در این استان 

از گاز طبیعی بهره مند می باشند.
مرتضی خوش لهجه  افزود: همچنین 928 بخش کشاورزی مشترک شامل 

دامداری ها، مرغداری ها، گلخانه ها و شیلات نیز از این نعمت برخوردارند.
وی در ادامه تأکید کرد که گازرسانی به بخش صنعت، همسو با تحقق شعار سال 
و سیاست های دولت، همچنان با جدیت دنبال می شود و این اقدام گامی مؤثر در 

راستای حمایت از تولید و اشتغال به شمار می آید.
وی به موضوع گازرسانی به واحدهای نهضت ملی مسکن در منطقه پردیسان 
اشاره کرد و گفت: برای گاز این منطقه، یک ایستگاه تقلیل فشار با ظرفیت 100 
هزار مترمکعب ساخته شده است، این ایستگاه نه تنها گازرسانی به واحدهای 
مسکونی جدید را تضمین می کند، بلکه نقشی کلیدی در گاز پردیسان و پدافند 

غیرعامل ایفا می کند.
خوش لهجه اظهار کرد که شرکت گاز استان قم برای تامین گاز در سال های آتی 

نیز برنامه ریزی های لازم را انجام داده است.

رئیس جمهور :
نمی پذیرم که ایران از هیچ کشور 

دیگری عقب تر باشد
 رئیس جمهور با تاکید بر اینکه به عنوان یک ایرانی مسلمان به هیچ 
وجه نمی پذیرم که ایران در عرصه های مختلف از هیچ کشور دیگری 
عقب تر باشد،گفت: ما تلاش خود را خواهیم کرد و هر کجا هم که 
احساس کنیم بندی از سیاست های کلان یا سند چشم انداز مناسب 
اقتضائات روز نیست، با کارشناسی لازم نظرات اصلاحی خود را ارائه 
می دهیم. مسعود پزشکیان روز سه شنبه - 29 آبان ماه - در دیدار 

اعضای شورای مرکزی و دبیران استانی حزب اعتدال و ... صفحه 2

روانبخش، نماینده مردم قم: 
دستگاه قضایی برای عناصر زورگیر 

احکام سختی صادر کند
نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس 
شورای اسلامی ونماینده مردم قم با تاکید بر اینکه اگر پلیس در 
کشور تضعیف شود، ممکن است وقوع جرایمی نظیر زورگیری در 
کشور زیاد شود، عنوان کرد: اگر دستگاه قضایی برای این عناصر 
کند،  صادر  سختی  احکام  می کنند،  تهدید  را  مردم  که  زورگیر 
بازدارندگی ایجاد می شود و کمتر کسی جرات می کند که به این 

جرم نزدیک شود. حجت الاسلام قاسم روانبخش با اشاره به ... صفحه  2چهار شنبه   30 آبان ماه 1403  18 جمادی الاولی 1446 20 نوامبر 2024  شماره 6081  سال بیست و هفتم  5000 تومان

رئیس کل دادگستری استان قم خبرداد:

اختصاص قاضی 
جهت رسیدگی به امور 

صنعتگران و تولیدکنندگان

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

تجهیز 40 تقاطع 
به برق خورشیدی

تا پایان سال

صفحه 5

صفحه 8

فرماندار قم :

بخش مرکزی قم 
جزو مناطق محروم

 کشور است

رئیس پلیس راهور شهرستان قم :

چرا هسته مرکزی 
شهر قم همیشه 

ترافیک است؟

صفحه 8

صفحه  8

استاندار قم اعلام آمادگی کرد: 

حمایت از جذب سرمایه گذار درحوزه انرژی های پاک
صفحه  5

صفحه  1

دردیدارهیئت رئیسه انجمن مدیران 
رسانه های قم با نماینده حزب الله تاکید کرد:

استفاده ازظرفیت 
رسانه ها جهت تبیین 
اهداف جبهه مقاومت

همزمان با ایام فاطمیه)س(  صورت گرفت ؛

آغاز»سوگواره نمایشی 
کوچه  بنی هاشم« 

صفحه 4

صفحه 8

گفت:  قم  استان  در  لبنان  الله  حزب  نماینده 
جنگ امروز لبنان، نبرد غرب علیه کل دنیای اسلام 
است بنابراین باید از ظرفیت رسانه ها برای تبیین و 
شفاف کردن فضا استفاده کنیم.   به گزارش ایمان 
الدقیق  معین  شیخ  والمسلمین  ،حجت الاسلام 
نماینده حزب الله لبنان در استان قم روز دوشنبه 
28  آبان ماه  در دیدار  هیئت رئیسه انجمن صنفی 

مدیران مطبوعات و رسانه های استان قم ...

نمایشی  »سوگواره  دوره  چهارمین  و  بیست 
به همت هیأت محبین  قم  در  بنی هاشم«  کوچه  
حضرت زینب)س( فعالیت خود را همزمان با ایام 
فاطمیه)س( آغاز کرد. سید محمد روحانی مدیر 
سوگواره نمایشی کوچه  بنی هاشم در گفت وگو با 
خبرنگاران ضمن اعلام خبر فوق، اظهار کرد: یکی 
از وظایف ما به عنوان جامعه شیعی، گرامیداشت ...

آیت الله محسن غرویان*

رئیس گروه سینمایی اداره  کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم خبرداد:

قم سومین استان در تعداد تماشاگر سینما

   اداره کل پست استان قم    اداره کل پست استان قم 

عکاس : حسین یاراحمدی



چهار شنبه-30 آبان ماه 1403-    سال بیست  وهفتم -   شماره 26081

 الزامات مواجهه ایرانی با پدیده ترامپ
رئیس  عنوان  به  ترامپ  دونالد  انتخاب 
بازتاب  بر  علاوه  آمریکا  جدید  جمهوری 
گسترده در جهان، پرسشی در مورد نحوه 
مواجهه و چگونگی تنظیم سیاست خارجی 
جدید  های  واقعیت  اساس  بر  کشورها 
ایجاد کرده است. این ابهام برای بسیاری 
کشورهایی  اما  آمده  به وجود  بازیگران  از 
سعودی،  عربستان  چین،  روسیه،  چون 
کشورهای اروپائی و خصوصا ایران را در معرض یافتن راه حلی برای آن 

قرار داده است. 
در کشورمان تحلیلگران به تنگنای زمانی و فرصت محدود شکل گیری و 
آغاز بکار رسمی دولت جدید آمریکا پرداخته اند و بر این نظر هستند که در 
این فاصله امکان خوبی برای برقراری ارتباط با تیم جدید، انتقال دیدگاه ها 
و تاثیرگذاری بر آنان وجود دارد که باید آن را مورد توجه قرار داده و طراحی 

لازم را انجام داد.
یکی از دلائل برجستگی این موضوع، نقش تاثیرگذار ایالات متحده 
آمریکا بر مجموعه پرونده هایی است که با منافع ملی و نقش منطقه ای 
ایران ارتباط دارد و رویکرد آتی رئیس جمهوری آمریکا می تواند بر چگونگی 

حل و فصل آنها و منتفع شدن کشورمان از آنها تاثیر بگذارد. 
نظر به اهمیت موضوع، در این نوشته تلاش می شود برخی ملاحظات 
مترتب بر این امر که عناصر تشکیل دهنده رویکرد ایرانی را تشکیل می 

دهد مورد بررسی قرار گیرد:
با توجه به سیال بودن محیط بین المللی و سرعت شتابان تحولات و نقش 
ایالات متحده، به صورت اصولی این حساسیت به جایی است که اوضاع 
را رصد کنیم و نسبت به جهت گیری دولت آینده آن کشور و نسبت آن 
با منافع ملی خود دغدغه داشته باشیم. این مساله خاص ایران نیست و 
تقریبا همه کشورها و حتی آنها که به اردوگاه غرب تعلق دارند با این مساله 
دست به گریبان و در تلاشند تا سیاست خود را در اوضاع جدید بازبینی 

کنند.  
از آنجا که ویژگی ها و مدل رفتاری دونالد ترامپ یک بار تجربه شده است 
پیش فرض هائی در مورد نگرش و نحوه عمل وی وجود دارد که باید 
دید در دوره جدید چه مسیری را طی خواهد کرد؟ یکی از نکاتی که از 
رفتارهای دوره قبل به یاد مانده، اشتیاق زیاد او به دیده شدن و دستیابی 
به دستاوردی بود که او را متمایز از دیگران کند. اکنون با تجربه گذشته 
و خصلت یک کنشگر اهل سود و زیان باید دید آیا همچنان این روش را 
در سیاست خارجی کشور خود در پیش می گیرد یا با عقلانیت و لحاظ 
واقعیت ها روشی متفاوت از قبل اتخاذ می کند. این مساله ماموریت 
سخت را برای دیپلماسی ایرانی ایجاد می کند که برای هر حالتی سناریو و 

آمادگی خود را داشته باشد. 
در چنین شرایطی نباید محیط بین المللی و دنیای رقابت های سیاسی 
و ژئوپلتیک را ساده و هموار دید چرا که هر کشوری به دنبال تاثیرگذاری بر 
حاکمیت جدید آمریکا، خلق فرصت و دور ساختن تهدیدها از خود است. 
در چنین وضعی نظام محاسباتی و دیپلماسی کشوری مانند ایران که رقبا 
و دشمنان متعددی در منطقه و خارج از آن دارد و مترصد آن هستند که 
انرژی انباشته رئیس جمهور آمریکا را به مسیر دلخواه خود هدایت کنند 
باید هوشیار باشد و همه توان خود را برای مقابله با این طراحی های مخل 

منافع خود به کار گیرد. 
در نگاه ترامپ و صاحبان قدرت در آمریکا ایران بازیگر ساده ای نیست. 
کشوری توانمند و رقیبی سخت که در چهار دهه گذشته از امواج سهمگین 
و پرحادثه گذشته و بر اساس اصول و بنیان های محکم قدرت سازی کرده 
و حوزه نفوذ خود را گسترش داده است. با این وجود همانند هر بازیگر 
دیگر، با تنگناها و محذوراتی مواجه است که در نظام محاسباتی خود به 

آنها توجه دارد و البته از داشته های خود با تمام وجود صیانت می کند. 
نظام تصمیم سازی در ایران ساختاری عملگرایانه و منطبق با واقعیات و 
مقتضیات دارد که ذیل سه اصل عزت، حکمت و مصلحت عمل می کند 
که در گذر زمان با آزمون های مختلف صاحب قدرت تشخیص و تجربه 
شده است. معنای این سخن آن نیست که همه تصمیم ها و انتخاب ها 
کامل و به دور از اشتباه بوده بلکه منظور آن است که چنانچه جائی هم 
دچار خطائی شود قابلیت انطباق با شرایط جدید را دارد و سریعا خود را 

بازیابی می کند.
با این توضیح، سیاست خارجی ایران اسلامی در قبال رئیس جمهوری 
مشاهده  صورت  در  و  عملگرائی  و  بینی  واقع  بر  مبتنی  آمریکا  جدید 
رفتارهای مثبت، ایجاد امکان برای ایفای نقش دیپلماسی است. این 
ویژگی ها موجب می شود که خود را از تنگنا خارج کنیم و به طرف های 
مقابل این پیام را منتقل کنیم که ایران در شرایط یک محیط متعادل و 
منصفانه آماده گفت وگو و صحبت است و از آن ابائی ندارد و ظرفیت های 
خوبی هم برای ایجاد صلح و ثبات منطقه ای دارد. طبعا در چنین وضعیتی 
می توان گام های متضمن سود جمعی و تضمین منافع طرف های ذینفع 

در هر موضوعی را با اطمینان برداشت.
 کارشناس و تحلیل گر ارشد مسائل سیاسی و بین المللی

رهبر انقلاب خطاب به مردم لبنان:

 ما با شماییم و با هم همدردیم

لبنان  مردم  به  خطاب  شفاهی  پیامی  در  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
فرمودند: ما با شماییم و با هم همدرد و همرنگیم. درد شما درد ما و رنج 

شما رنج ماست.
شفاهی  پیامی  در  اسلامی  انقلاب  رهبر  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
خطاب به مردم مقاوم و جنگ زده لبنان فرمودند: ما از شما جدا نیستیم. 
ما با شماییم. ما با شما یکی هستیم. در دردها، رنج ها و آلام شما مشترک و 
شریکیم و با هم همدرد و همرنگیم. درد شما درد ما است، رنج شما رنج ما 

است و ما از شما جدا نیستیم.
بر اساس این گزارش، رهبر انقلاب اسلامی این پیام شفاهی را در پاسخ 
به نامه ی آقای میثم مطیعی که به همراه جمعی از فعالان گروه های 
جهادی، برای حضور در جمع مردم مقاوم لبنان و توزیع کمک های مردم 

ایران در پویش »ایران همدل« به لبنان سفر کرده است، صادر کرده اند.

اخبار

روانبخش، نماینده مردم قم: 

دستگاه قضایی برای عناصر زورگیر 
احکام سختی صادر کند

نایب رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس شورای اسلامی 
ونماینده مردم قم با تاکید بر اینکه اگر پلیس در کشور تضعیف شود، ممکن 
است وقوع جرایمی نظیر زورگیری در کشور زیاد شود، عنوان کرد: اگر دستگاه 
قضایی برای این عناصر زورگیر که مردم را تهدید می کنند، احکام سختی 
صادر کند، بازدارندگی ایجاد می شود و کمتر کسی جرات می کند که به این 

جرم نزدیک شود.
انتشار ویدئوهایی در فضای  به  با اشاره  روانبخش  حجت الاسلام قاسم 
مجازی از زورگیری از شهروندان و تکرار از جرم از سوی مجرمان اظهار کرد: 
چنین وقایعی در بسیاری از کشورها کم و بیش اتفاق می افتد و در جمعیتی 
80 میلیونی نیز چنین اتفاقاتی رخ می دهد ولی این به معنای آن نیست که ما 
بگوییم طبیعی است و اقدامی صورت نگیرد؛ به نظر من باید پلیس را در کشور 
تقویت کرد و اگر پلیس در کشور تضعیف شود، ممکن است این گونه وقایع در 

کشور زیاد شود.
وی افزود: متاسفانه در سال های اخیر در مناسبت های مختلفی که پیش 
آمده پلیس را تضعیف و کاری کردند که پلیس دست به اقدام عملی کمتری 
برند؛ بنابراین اولًا باید پلیس در کشور تقویت شود و بابت اقداماتی که انجام 
می دهد هم مردم و هم مسئولان از او بیشتر تشکر کنند و در ثانی پلیس از 
داریم؛  اطلاع  پلیس  وضعیت  از  ما  شود؛  تقویت  باید  هم  امکانات  جهت 
حتی در کمیسیون هم به وزارت کشور درباره لزوم تجهیز پلیس به امکانات 
و تجهیزات روز تذکر دادیم و گفتیم که به ویژه در شهرهای مرزی که شاهد به 
شهادت رسیدن تعدادی از این نیرو در روزهای اخیر بوده ایم، باید امکاناتی 
در اختیار پلیس قرار بگیرد تا کمتر مورد هجمه تروریست ها و دشمنان قرار 
بگیرند؛ بنابراین باید پلیس به تجهیزات روز دنیا مجهز شود؛ به نظر من اگر 
این دو امر اتفاق بیفتد، این حوادث و اتفاقات به سرعت کاهش و به نقطه صفر 

نیل پیدا می کند.
 

سخنگوی وزارت امور خارجه :

غزه به قبرستان کودکان تبدیل شده است
زیر  غزه  گفت:  ایران  اسلامی  جمهوری  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 

بمباران های بی امان، به قبرستان کودکان تبدیل شده است.
روز  فرا رسیدن  به  اشاره  با  ایکس  اجتماعی  در شبکه  بقایی  اسماعیل   
جهانی کودک نوشت: 20 نوامبر، روز جهانی  کودک، یادآور حق همه بچه ها 
برای زندگی در صلح و امنیت است. این مناسبت، فرصتی است تا درد و رنج 

کودکان  غزه نیز دیده شود.
وی با بیان این که غزه زیر بمباران های بی امان، به قبرستان کودکان تبدیل 
شده است، اظهار کرد: در این یک سال بیش از 17000 کودک فلسطینی 
سلاخی شده اند، هزاران کودک ناپدید شده، ده ها هزار کودک مجروح و 
صدها نفر بدون بیهوشی تحت جراحی های قطع عضو قرار گرفته اند، بیش 
از 35000 کودک یتیم شده و بسیاری نیز همه اعضای خانواده خود را از 
دست داده اند؛ نزدیک به 4000 کودک بر اثر گرسنگی جان داده اند و تعداد 
بی شماری نیز به علت گرسنگی، بیماری و آوارگی و کمبود مایحتاج اولیه در 

معرض خطر هستند.
بقایی ادامه داد: آنطور که گزارشگر ویژه حقوق بشر فلسطین خانم فرانچسکا 
آلبانیز گزارش داده است، در چند دهه اخیر سالانه صدها کودک و نوجوان 

فلسطینی توسط رژیم اسراییل ربایش و به گروگان گرفته شده اند.
و  کشتار  گفت:  ایران  اسلامی  جمهوری  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
شکنجه کودکان بی گناه  فلسطینی زخم های عمیقی بر وجدان بشریت ایجاد 
کرده و بی عملی و بی تفاوتی نهادهای صلاحیت دار حقوق بشری و سازمان 
ملل متحد به مثابه نمکی است بر این زخم عمیق و مانعی بر سر التیام آن. 
زمان آن فرا رسیده است که جهان به بی کیفرمانی مرتکبین جنایات شنیع 

علیه کودکان فلسطینی پایان دهد.
 

نتاج نماینده مردم بابل: 

مردم نباید زیان خودروسازان را 
پرداخت کنند

موضوع  در  کرد:  تاکید  اسلامی  شورای  مجلس  در  بابل  مردم  نماینده 
خودروهای داخلی تمامی ضررها متوجه مصرف کنندگان است. چرا که 
خودروهای ایرانی امنیت بالایی ندارند و از سوی دیگر قیمت آن نیز بی دلیل 

بالاست.
حسن نتاج صلحدار، عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای 
اسلامی درباره افزایش قیمت خودروهای داخلی عنوان کرد: این که دولت 
در مواقعی ندای حمایت از مصرف کننده و در جای دیگر ندای حمایت از 
تولیدکننده را سر می دهد، درست نیست. در حقیقت سیاست یک بام و دو 

هوا در هیچ کجا جواب نخواهد داد.
وی ادامه داد: چرا دولت از مصرف کننده در موضوع برنج حمایت می کند 
و برنجی که امنیت غذایی ندارد را وارد می کند اما در موضوع خودرو شعار 
حمایت از تولیدکننده را سر می دهد و به ضرر مصرف کنندگان اهمیتی 

نمی دهد؟
نتاج تاکید کرد:  در حقیقت در موضوع خودروهای داخلی تمامی ضررها 
متوجه مصرف کنندگان است. چرا که خودروهای ایرانی امنیت بالایی 
ندارند و از سوی دیگر قیمت آن نیز بی دلیل بالاست.  مجلس آمادگی دارد 
تا در همه زمینه ها از حقوق مصرف کنندگان دفاع کند. در موضوع خودرو 
نیز واردات ماشین باید آزاد باشد و به تعداد لازم ماشین خارجی وارد کشور 

شود.
این نماینده مجلس یادآور شد:  مردم نباید متوجه ضرر و زیان خودروسازان 
شوند. اینکه خودروسازان دائم از ضرر و زیان خود صحبت می کنند نشان 
می دهد که انضباط مالی آنان بسیار ضعیف است و این مردم هستند که در 

نهایت باید زیان خودروسازان را از جیب خود پرداخت کنند.
 

مهاجرانی:

 فعلًا برنامه ای برای قطع برق صنایع نداریم
سخنگوی دولت اعلام کرد: بر اساس هماهنگی ها در پاییز قطع برق 
صنایع و شهرک های صنعتی را نخواهیم داشت. اگر روند تامین سوخت 
نیروگاه ها به خوبی پیش برود، امیدواریم در زمستان هم قطع برق صنایع 

را شاهد نباشیم.
 فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت در گفت وگویی  در شبکه اجتماعی ایکس 
در پاسخ به سوال مهدی بستانچی رئیس شورای هماهنگی شهرک های 
تهویه  سیستم های  تولیدکنندگان  انجمن  رئیس  و  کشور  صنعتی سراسر 
مطبوع ایران که درباره احتمال قطعی برق صنایع سوال کرده بود، نوشت: 
 اسناد و داده های قابل توجهی در دولت موجود است که بی برقی چندسال 

اخیر، فشار بی امانی بر صنعت و تولید وارد کرده است.
وی افزود: بر اساس هماهنگی ها در پاییز قطع برق صنایع و شهرک های 
صنعتی را نخواهیم داشت. اگر روند تامین سوخت نیروگاه ها به خوبی پیش 

برود، امیدواریم در زمستان هم قطع برق صنایع را شاهد نباشیم.

 رئیس جمهور با تاکید بر اینکه به عنوان یک ایرانی مسلمان به هیچ وجه 
نمی پذیرم که ایران در عرصه های مختلف از هیچ کشور دیگری عقب تر 
باشد،گفت: ما تلاش خود را خواهیم کرد و هر کجا هم که احساس کنیم 
روز  اقتضائات  مناسب  چشم انداز  یا سند  کلان  از سیاست های  بندی 

نیست، با کارشناسی لازم نظرات اصلاحی خود را ارائه می دهیم.
مسعود پزشکیان روز سه شنبه - 29 آبان ماه - در دیدار اعضای شورای 
مرکزی و دبیران استانی حزب اعتدال و توسعه، ضمن ابراز خرسندی از 
این دیدار و با تأکید بر اینکه وفاق و رسیدن به زبان و نگاه مشترک تنها راه 
رفع مشکلات است، اظهار داشت: راه سختی پیش رو داریم، اما تلاش 
می کنیم با غلبه بر منیت ها، قدرت طلبی ها و زیاده خواهی ها در مسیر 

رسیدن به اهداف و رفع مشکلات به پیش برویم.
وی با بیان اینکه جامعه قدرتمند و نظام اجتماعی مستحکم لازمه یک 
حاکمیت کارآمد است، افزود: برای اینکه حاکمیت کشور در یک مسیر 
صحیح حرکت کند، نیاز به مشارکت فعال و موثر سازمان های مردم نهاد و 
بخش مردمی داریم. همچنین باید با تکیه بر تجربه پیامبر گرامی اسلام 
در جامعه سازی و ایجاد وفاق و برادری در مدینه و مکه، کاری کنیم که 
ظرفیت های جامعه در یک راستا و برای آبادانی و ساختن کشور هم افزا 

شود.
رئیس جمهور با اشاره به دعای بیستم صحیفه سجادیه تصریح کرد: وقتی 
در جوانی این فراز از صحیفه سجادیه را می خواندم، می گفتم مگر می شود 
به کسی که به ما بدی می کند، خوبی کنیم، اما بعدتر به این نتیجه رسیدم 
که انسان های دارای روح بلند و ظرف وجودی بزرگ می توانند جواب بدی 

را با خوبی بدهند و افرادی را که به آنها بدی کردند را جذب کنند.
پزشکیان با اشاره به اظهارات یکی از حاضران در جلسه مبنی بر به 
کارگیری افرادی در دولت که در انتخابات به رقیب وی رای داده اند، گفت: 
امروز بنده به تبعیت از فرمایشات و سیره پیامبر و ائمه، هر فردی را که بتواند 
در چارچوب اسناد و سیاست های کلان نظام، به پیشبرد اهداف دولت در 
ساختن ایران به ما کمک کند، حتی اگر به من بدی کرده باشد، به کار 
خواهم گرفت، تا چه رسد به اینکه در انتخابات به رقیب من رای داده باشد.

وی با بیان اینکه سند چشم انداز و سیاست های کلان کشور حاصل عقل 
جمعی است و هیچ کس نمی تواند در اهداف و رویکرد کلی آنها که رساندن 

کشور به جایگاه اول منطقه و الهام بخش شدن آن است، خدشه و تردیدی 
وارد کند، خاطرنشان کرد: کیست که از قرار گرفتن کشور در جایگاه برتر 
منطقه بدش بیاید؛ در مدت سپری شده از دولت تلاش کرده ایم طرح ها و 
اقدامات توسعه ای کشور را معطوف به هدف رسیدن به جایگاه اول منطقه 

بازنگری کنیم.
 پزشکیان با تأکید بر اینکه به عنوان یک ایرانی مسلمان به هیچ وجه 
نمی پذیرم که ایران در عرصه های مختلف از هیچ کشور دیگری عقب تر 
باشد، اظهار کرد: یکی از حاضران برخورداری از طرح واره برای اتفاق نظر 
حول آن را ضروری عنوان کرد؛ باور به اینکه باید به اهداف سند چشم انداز 
برسیم، طرح واره و نقطه کانونی وفاق است. بنده در این مسیر از هر ایرانی 
که حاضر باشد برای تحقق اهداف این سند به ما کمک کند، بهره خواهم 
گرفت. این سند امضای رهبر معظم انقلاب اسلامی را پای خود دارد و هر 

کس حاضر به کمک به اجرای آن باشد، در دایره ولایت است.
سپردن کار به دست افراد کارنابلد خیانت به کشور و مردم است

وی با اشاره به انتصاب معاون رئیس جمهور، وزیر و استاندار از میان 
اقلیت های مذهبی، زنان و اقوام مختلف در دولت چهاردهم، آن را حاصل 
تلاش برای رسیدن به زبان و نگاه مشترک در میان بخش های مختلف 
حاکمیت دانست و افزود: اگر این همراهی و حمایت های رهبر معظم 
انقلاب اسلامی نبود چنین دستاوردهایی نداشتیم؛ لذا بنده به دنبال این 
هستم که این وفاق را حفظ کرده و تقویت کنم تا بتوانیم از همه ظرفیت های 

کشور برای آبادانی ایران اسلامی بهره بگیریم.
پزشکیان سپردن کار به دست افراد کارنابلد را نامردی و خیانت به کشور و 
مردم توصیف کرد و گفت: برای عبور از شرایط سخت فعلی راهی جز این 
نداریم که از همه ظرفیت های کشور بهره بگیریم. تلاش داریم با تکمیل 
سامانه ها و یکپارچه کردن آنها، به ایجاد شفافیت حداکثری در مسیر رفع 

زمینه های فساد، رانت و تبعیض کمک کنیم.
تلاش برای رفع فیلترینگ و رسیدن به تفاهم با سران قوای دیگر در این 
زمینه و ایجاد زمینه های لازم برای بهره گیری از ظرفیت های جوانان از 
جمله دیگر اقدامات دولت بود که دکتر پزشکیان در این جلسه به آنها اشاره 
و خاطرنشان کرد: باور دارم که اگر ما درست عمل کنیم، دیگر جایی برای 

مخالفت باقی نمی ماند، مخالفت ها نه با انقلاب، بلکه با عملکرد ماست.

 معاون اول رئیس جمهور با بیان اینکه باید راهبردهای 10 ساله در زمینه مبارزه 
با قاچاق کالا و ارز داشته باشیم، گفت: دولتِ چهاردهم، برای تقویت مبارزه با 
قاچاق که علاوه برمشکلات اقتصادی، اجتماعی و روانی، آبروی نظام سیاسی 

را خدشه دار می کند، با قدرت وارد عمل می شود.
علیرضا رشیدیان،  معارفه  مراسم  در  محمد رضا عارف عصرروز سه شنبه 
نماینده ویژه رئیس جمهور و رئیس ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز و تکریم سید 
مجید رضوی، رئیس ستاد در دولت سیزدهم گفت:  ایران در مسیر این مبارزه ، 
هزینه های  انسانی سنگینی پرداخت کرده است، اما باید توجه کرد که  برای 

مقابله با پدیده شوم قاچاق، باید در ابتدا با »فساد« مبارزه کرد.
معاون اول رئیس جمهور تصریح کرد: اکنون و در دولت چهاردهم که دولت 
وفاق ملی است، ما باید به دنبال مبارزه جدی با قاچاق باشیم چون سامان و 

نظام اقتصادی کشور را از بین می برد و انگیزه انسان ها را نابود می کند.
عارف درباره راهکارهای این مبارزه نیز گفت: برای رسیدن به راه حل باثبات 
و ماندگار باید عوامل ایجاد این پدیده شوم که قبح آن در جامعه ریخته شده 

است، بررسی شود و در مرحله اول قبح قاچاق باید برای جامعه شفاف شده و 
آثار سیاسی و اقتصادی و اجتماعی آن برای جامعه بیان شود.

وی با بیان آنکه در سال های اول دهه 80 نظام به این نتیجه رسیده بودکه برای 
اجرای دقیق برنامه ها، باید اصلاح ساختاری صورت گیرد، گفت: تشکیل این 
ستاد در برنامه سوم اتفاق خوبی بود تا قاچاق متوقف شود و ستادی شکل گیرد 
که فرابخشی و بین قوه ای و حاکمیتی باشد که همه حاکمیت در آن شریک 
باشند، در آن زمان اجماعی حاصل شد که نتیجه اش ستاد مرکزی مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز بود که 32 عضو داشت و جایگاه فراقوه ای و حکومتی پیدا کرد 

و زیر نظر بالاترین مقام اجرایی با اختیار خاص فعالیتش را آغاز کرد.
معاون اول رئیس جمهور در ادامه درباره محورهای اصلی سمت و سوی حرکت 
ستاد برای رسیدن به اهداف خود، گفت: لزوم تمرکز بر پیشگیری از قاچاق 
کالا و ارز، مهمترین محور است، باید فتنه را در نطفه خفه کرد و آماردهی هدف 
نباشد، مسأله دیگر، اقدام سازمان یافته علیه قاچاق است، باید به دنبال علت ها 

گشت و با آنها با قدرت برخورد کرد.

معاون اول رئیس جمهور:

 برنامه 10 ساله مبارزه با قاچاق طراحی شود

خبری  نشست  در  کشورمان  خارجه  امور  وزیر   
مشترک با وزیر خارجه سوریه گفت: اراده قطعی برای 
گسترش همکاری ها در زمینه های مختلف وجود 
دارد و ما در کنار مردم و دولت سوریه بوده، هستیم 

و خواهیم بود.
سید عباس عراقچی در نشست خبری مشترک با 
بسام الصباغ وزیر خارجه سوریه اظهارداشت: امروز 
مذاکرات بسیار خوب و مثبتی در خصوص تحولات 
راهبردی  و  مستحکم  روابط  و  لبنان  و  غزه  منطقه 
گسترش  برای  قطعی  اراده  و  داشتیم  طرف  دو 
همکاری ها در زمینه های مختلف وجود دارد و ما در 
کنار مردم و دولت سوریه بوده، هستیم و خواهیم بود.
وی گفت: از ثبات و یکپارچگی سوریه استقبال 
می کنیم و هرگونه تلاش برای ناامن سازی این کشور 
را محکوم می کنیم. جنگ افروزی رژیم صهیونیستی 
از فلسطین به لبنان و سوریه نشان دهنده ماهیت 
رژیم  جنایتکارانه  و  طلب  توسعه  و  جو  ستیزه 
صهیونیستی است که برای نقض صلح و ثبات منطقه 
است و انتظار داریم که جامعه جهانی و سازمان ملل 
به انفعال موجود خاتمه دهند و جنایات را محکوم 

کنند.
هیچ تجاوزی به خاک ایران بی پاسخ نمی ماند

عراقچی گفت: فکر می کنم ایران راهبرد خودش 
را به رژیم صهیونیستی و هر کسی که چشم طمع به 
تهدید ایران دارد ثابت کرده است؛ ما اجازه نمی دهیم 
که هیچ تجاوزی به خاک ایران بی پاسخ بماند و در 
خصوص آخرین تجاوز رژیم صهیونیستی گفتیم که 
ایران خودش را محق می داند که به این تجاوز واکنش 
داشته باشد و این بخشی از سیاست دفاعی ما است.
همواره  که  کرده  ثابت  ایران  داد:  ادامه  وی 

تصمیمات هوشمندانه و بر اساس حکمت و درایت 
دارد و نه عجله داریم و نه تعلل می کنیم و از تصمیمات 
هیجانی خودداری میکنیم و در زمان مقتضی پاسخ 
می دهیم. سیاست فشار جواب نمی دهد و در عمل 
ثابت کردیم وقتی سیاست فشار حداکثری را در پیش 
گرفتند ایران مقاومت حداکثری را اعمال کرد و به 
اعتراف مقامات آمریکا سیاست آنها شکست خورده 

است. 
آمریکاییها به جای فشار حداکثری، عقلانیت 

حداکثری را پیش بگیرند 
وزیر امور خارجه بیان کرد: توصیه ما این بوده که آنها 
به جای فشار حداکثری، عقلانیت حداکثری را پیش 
بگیرند و احتمالا نتیجه دیگری را خواهند گرفت. وزیر 
خارجه سوریه هم در این نشست بیان کرد: واقعیت 
ما  اسرائیلی در منطقه  این است که تشدید تنش 
در راستای پروژه آمریکایی و صهیونیستی است که 
هدف از آن ترسیم مجدد منطقه ما است و اسرائیل 
نیز ابزار این هدف است و البته توانستیم بسیاری از 
گروه های تروریستی را بیرون برانیم ولی کانون برخی 
گروه های تروریستی شمال سوریه هستند که در حال 
مبارزه با آنها هستیم. صباغ افزود: رژیم صهیونیستی 
آنها  و  خورده  شکست  خودش  اهداف  تحقق  در 
را در خاک کشور خودمان مشغول  ما  می خواهند 

کنند ولی ما به این موضوعات توجهی نداریم.
وزیر خارجه سوریه در خصوص موافقتنامه های دو 
کشور بیان کرد: ما کمیسیون عالی مشترک داریم، 
همچنین کمیسیون اقتصادی مشترک داریم که به 
زودی در دمشق جلسات خود را آغاز میکند. این دو 
کمیسیون تمام راه های همکاری دو کشور را بررسی 
باید  اما  نتایج  از  داریم  رضایت  کاملا  ما  می کنند. 

کارهای بیشتری انجام دهیم.
وی ادامه داد: اینکه چگونه بتوانیم در مقابل با این 
تحریم های غیرقانونی مقابله کنیم، به اعتقاد ما باید 
سازوکارهایی را ایجاد کنیم تا آثار زیان بار تحریم ها را 

کاهش دهیم.
رژیم صهیونیستی باید مجازات شود 

وزیر امور خارجه سوریه در ادامه افزود: منطقه با 
تحولات عدیده ناشی از جنایات رژیم صهیونیستی 
به  و  بود  فلسطین  علیه  آن  آغاز  که  است  مواجه 
رژیم  جنایت های  که  دیدیم  و  شد  کشیده  لبنان 
صهیونیستی در خاک سوریه هم صورت گرفته است. 
از جمله حمله به کنسولگری ایران در  سوریه که انجام 

شد و ما آن را محکوم کردیم.
رژیم  جنایت  باید  که  گفتیم  ما  گفت:  صباغ 
ارسال  شاهد  بعد  و  شود  متوقف  صهیونیستی 
کمک های انسادوستانه باشیم. رژیم صهیونیستی 
مقابله  اشغالگری  هرگونه  با  ما  شود،  مجازات  باید 
می کنیم و از حق ایران برای مقابله با هر جنایتی 

حمایت می کنیم.
باید اشغالگری صهیونیست ها در جولان پایان 

داده شود 
اشغالگری  باید  کرد:  تصریح  سوریه  خارجه  وزیر 
ما  شود،  داده  پایان  جولان  در  صهیونیست ها 
همچنین بر همکاری دوجانبه برای مقابله با تروریسم 
و خشکاندن همه ابزارهای تروریستی تاکید کردیم. 
گروه های  این  از  کشورها  از  برخی  حمایت  به  ما 

تروریستی اشاره کردیم. 
کشورها  برخی  کرد:  خاطرنشان  پایان  در  وی 
اقدامات ویرانگری را علیه حاکمیت ما اعمال می کنند 

و امیدواریم هماهنگی ها بیشتر شود.

عراقچی در نشست مشترک خبری با وزیر خارجه سوریه:

در کنار مردم و دولت سوریه بوده، هستیم و خواهیم بود

رئیس جمهور :

نمی پذیرم که ایران از هیچ کشور دیگری عقب تر باشد

سید احمد حسینی*
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صبحانه یکی از مهم ترین وعده های غذایی است که متاسفانه علی رغم توصیه های متخصصان 
تغذیه بسیاری از افراد از خوردن آن صرف نظر می کنند.

به گزارش خبرآنلاین، اگر می خواهید همیشه تندرست و سالم باشید و قلبتان از سکته دور بماند، 
مواد غذایی را که در این مطلب آورده ایم در وعده صبحانه خود بگنجانید.

بنابر گزارش همشهری آنلاین، عادت خوردن صبحانه سالم بنابر زندگی پرمشغله در جوامع 
کمرنگ شده است و این در حالی است که خوردن صبحانه مقوی و مناسب می تواند در برابر سکته 

مقابله کند.
صبحانه یکی از مهم ترین وعده های غذایی است که متاسفانه علی رغم توصیه های متخصصان 
تغذیه بسیاری از افراد از خوردن آن صرف نظر می کنند. بسیاری از افراد نیز در وعده صبحانه به 

سراغ مواد غذایی ناسالم و چرب مانند سوسیس ، کالباس و کره و لبنیات پرچرب و... می روند.
باید توجه داشته باشید که نخوردن صبحانه و مصرف غذاهای چرب در وعده صبحانه هر دو به 
سلامتی شما به خصوص سلامت قلب و عروقتان آسیب می رساند پس برای داشتن قلبی سالم باید 
صبحانه بخورید و مواد غذایی سالم را مصرف کنید. اگر می خواهید همیشه تندرست و سالم باشید 
و قلبتان از سکته دور بماند، مواد غذایی که در این بخش از بهداشت و سلامت نمناک آورده ایم را 

در وعده صبحانه خود بگنجانید.
قلبی سالم با صبحانه ای خوشمزه و سالم

بهترین صبحانه ها برای داشتن قلبی سالم و دور ماندن از سکته عبارتند از:
اوتمیل یا جو دوسر

کسانی که برای وعده صبحانه خود به جای تخم مرغ و نان تست، از جو دوسر یا همان اوتمیل 
استفاده می کنند، خطر کم تری برای ابتلا به سکته دارند. مصرف روزانه صبحانه و مشخصاً مصرف 

اوتمیل، خطرات ابتلا به سکته را کاهش می دهد.
البته این موضوع همچنان نیاز به مطالعات و بررسی بیشتری دارد. محققان اطلاعات رژیمی را 
روی 55 هزار نفر در دانمارک که 56 سال سن داشتند، انجام دادند و این افراد هیچ سابقه ای در 
سکته نداشتند. هنگام شروع، هر هفته شرکت کنندگان به طور میانگین دو وعده تخم مرغ ، 3 وعده 

نان سفید، یک وعده ماست و فقط یک دهم وعده اوتمیل مصرف می کردند.
آن ها همچنین نیمی از شرکت کنندگان را به مدت 13 سال مورد تجزیه تحلیل و آنالیز قرار 
دادند و بعد از این تحقیقات متوجه شدند که 2260 نفر از آن ها سکته کردند. استفاده از این مدل 
محاسباتی باعث شد که محققان به این نتیجه برسند شخصی که یک عدد تخم مرغ و نان سفید را با 
اوتمیل جایگزین کند، 4 درصد خطر ابتلای کمتری به سکته در مقایسه با کسانی دارد که صبحانه 

تخم مرغ و نان می خورند.
نتایج همچنین نشان می دهد که جایگزین کردن اوتمیل به جای نان سفید یا تخم مرغ، یک راه 

جلوگیری از سکته محسوب می شود. البته عوامل دیگری هم هستند که اهمیت بیشتری دارند. 
این مطالعات طراحی نشده اند تا بخواهند خطر کاهش سکته را با مصرف صبحانه های مختلف 
به شما نشان دهند اما به طور کل جوی دو سر می تواند به کاهش سطح کلسترول کمک کند و در 

نتیجه خطر سکته کاهش پیدا می کند.
کلسترول یک عامل خطر برای سکته است و نتایج نشان می دهد که مصرف جو دوسر سطح 
کلسترول را کاهش می دهد که تاثیر بلندمدتی در جلوگیری از سکته دارد. اگر یک بار در هفته تخم 
مرغ و نان سفید را با اوتمیل جایگزین کنید، خطر سکته تا 5 درصد کاهش پیدا می کند زیرا احتمال 

مسدود شدن رگ ها کم خواهد شد.
شکلات سیاه

مطالعات نشان می دهد کسانی که شکلات سیاه را در وعده صبحانه خود می گنجانند، کمتر 
دچار سکته می شوند زیرا شکلات سیاه سرشار از پولیفنول هاست که به کاهش کلسترول بد خون 
و حفظ خاصیت ارتجاعی جداره رگ های خونی کمک زیادی می کند، همچنین مصرف روزانه 
شکلات سیاه باعث کاهش فشار خون می شود پس شکلات سیاه را نیز به روی میز صبحانه دعوت 

کنید اما در مصرف آن افراط نکنید.
چای سبز

بسیاری از افراد در وعده صبحانه چای سیاه می نوشند اما بهتر است به جای این چای از چای 
سبز استفاده نمایید زیرا فلوونوئیدهای موجود در چای سبز از جداره ی رگ های خونی محافظت 
می کنند و تاثیر ویژه ای در مقابله با بیماری های قلبی و عروقی دارند پس روزتان را با نوشیدن یک 
فنجان چای سبز آغاز نمایید تا حدود 200 میلی گرم فلاونوئید به بدن تان برسانید اما توصیه می 

کنیم که هرگز به چای سبزتان شکر یا شیر اضافه نکنید چون تاثیر آن کاهش می یابد.
علاوه بر مصرف چای سبز در صبح می توانید روزانه 3 فنجان دیگر چای سبز بنوشید تا از خاصیت 

محافظتی فلاونوئیدها بهره برده و خطر سکته قلبی را نیز به میزان 20 درصد کاهش دهید.
میوه های قرمز رنگ

بهترین صبحانه برای بالا بردن سلامت قلب و عروق خوردن یک پیاله میوه های ریز قرمز رنگ مانند 
توت فرنگی، موردصحرایی قرمز و ... به همراه جودوسر است. آنتوسیانین ها یعنی رنگدانه های 
موجود در این میوه ها خاصیت ضدسرطانی دارند و باعث تقویت و محافظت از جداره های رگ های 
خونی شده و اجازه نمی دهند که رگ ها مسدود شوند پس افرادی که روز خود را با خوردن این میوه 
ها شروع می کنند و هر هفته حداقل سه مرتبه میوه های ریز قرمز رنگ می خورند، کمتر در معرض 

مشکلات قلبی و عروقی قرار می گیرند.
آب انار

بسیاری از افراد در وعده صبحانه آب پرتقال می نوشند ، توصیه می کنیم اگر خواهان قلبی سالم 
هستید، به جای آب پرتقال، آب انار بنوشید زیرا آب انار حاوی اثرات ضد استروژنی و ضد آندروژنی 
و آنتی اکسیدان است و مصرف روزانه ی آب انار به مدت 3 ماه باعث بهبود و افزایش جریان خون 
به سمت قلب می شود و برای سلامتی بدن مفید است. بهتر است در صورت مصرف آب انار از آب 

انارهای طبیعی و بدون قند افزوده استفاده کنید.
مطالعات نشان می دهد افرادی که در وعده صبحانه از نان سفید و تخم مرغ بیشتری استفاده می 

کنند، به طور کل عادات غذایی اشتباه تری دارند و باید بیشتر از خودشان مراقبت کنند.
برای کاهش خطر سکته، علاوه بر تغییر صبحانه باید عاداتی مثل ترک سیگار، ورزش منظم، نگه 
داشتن وزن در حالت متناسب، فشار خون متناسب، کلسترول و قند خون متعادل و داشتن رژیم 
غذایی سالم که شامل غلات کامل، میوه، سبزیجات و پروتئین با شیرینی جات و چربی های کم 

است، را در خودتان به وجود بیاورید.
رژیم غذایی مدیترانه ای هم می تواند از بیماری های قلبی عروقی جلوگیری کند.

و سبزیجات،  میوه  آجیل، مصرف  غیراشباع، خوردن  با چربی های  روغن سبزیجات همراه 
محصولات لبنی کم چرب، غلات و حبوبات، ماهی، گوشت بوقلمون و کاهش مصرف گوشت قرمز 

و کاهش شکر و نمک بسیار کمک کننده خواهد بود.

سلامت

 پیامدهای صافی کف پا

کدام قهوه می تواند سرطان زا باشد؟

قهوه فوری یکی از پرمصرف ترین انواع قهوه است، اما متخصصان هشدار داده اند 
که مصرف بیش از حد آن ممکن است خطر ابتلا به برخی سرطان ها را افزایش 

دهد.
این موضوع به دلیل وجود دو برابر آکریل آمید در قهوه فوری نسبت به قهوه 
آسیاب شده است. آکریل آمید ماده ای شیمیایی است که هنگام حرارت دادن مواد 

غذایی، از جمله دانه های قهوه تشکیل می شود.
بنابر گزارش عصرایران، سازمان بین المللی تحقیقات سرطان )IARC( این ماده 
را به عنوان یک »ماده سرطان زای احتمالی برای انسان« معرفی کرده؛ به این معنا 
که شواهدی وجود دارد که نشان می دهد این ماده می تواند موجب بروز سرطان 

در انسان شود.
 ،)FSA( به گزارش روزیاتو، طبق یافته های سازمان استاندارد غذایی بریتانیا
آزمایش های انجام شده روی حیوانات نشان داده که آکریل آمید موجود در رژیم 
غذایی می تواند منجر به سرطان ریه و سرطان های مرتبط با دستگاه تولیدمثل شود. 
همچنین، دانشمندان بر این باورند که این ماده قابلیت ایجاد سرطان در انسان را 

هم دارد.
یک مطالعه لهستانی که در سال 2013 انجام شد و 42 نمونه قهوه )شامل ده 
نمونه قهوه فوری( را بررسی کرد، نشان داد که میزان آکریل آمید در قهوه فوری دو 

برابر قهوه تازه آسیاب شده است.
با این حال، پژوهشگران دانشگاه مک گیل کانادا معتقدند که تنها در صورتی 
مصرف آکریل آمید از طریق قهوه فوری خطرناک است که روزانه حدود 10 فنجان 

از این نوع قهوه بنوشید.
اگرچه قهوه فوری حاوی آکریل آمید است، اما مقدار آنتی اکسیدان های آن نیز 
بیشتر از قهوه آسیاب شده است. این آنتی اکسیدان ها از سلول ها در برابر آسیب 

محافظت می کنند.
به گفته دکتر پال مائوروویچ-هوروات، مدیر بخش تصویربرداری پزشکی دانشگاه 
سملوایز در بوداپست، قهوه فوری حاوی »ملانویدین ها« است. این آنتی اکسیدان ها 
تنوع باکتری های مفید روده را افزایش داده و به پیشگیری از ابتلا به بیماری ها 

کمک می کنند.
با این حال، قهوه فیلتری و اسپرسو از سالم ترین انواع قهوه به شمار می آیند.

قهوه فیلتری که با عبور آب داغ از دانه های آسیاب شده و فیلتر کاغذی یا فلزی 
تهیه می شود، به کاهش احتمال ابتلا به بیماری های شریانی کمک می کند. این 

بیماری یکی از اصلی ترین عوامل بروز حملات قلبی است.
بر اساس مطالعه ای که پژوهشگران نروژی روی 500 هزار نفر طی 20 سال انجام 
دادند، نوشیدن روزانه چهار فنجان قهوه فیلتری می تواند به بهبود سلامت قلب 
کمک کند. مصرف قهوه های بر پایه اسپرسو مانند کاپوچینو، لاته و فلت وایت نیز 

برای سلامت مغز مفید هستند و خطر ابتلا به آلزایمر را کاهش می دهند.
اسپرسو می تواند  که عصاره  داد  نشان  در سال 2023  ایتالیایی  یک مطالعه 
نمونه های  در  است،  زوال عقل  اصلی  عامل  که  »تاو«  پروتئین سمی  تجمع  از 

آزمایشگاهی جلوگیری کند.
تحقیقات دیگری نیز نشان داده اند که کافئین می تواند تجمع پروتئین »آمیلوئید« 
را کاهش دهد و با کاهش التهاب و مرگ سلول ها در مغز، خطر ابتلا به زوال عقل 

را کم کند.
با این وجود، انجمن آلزایمر تأکید کرده که این تأثیرات فقط روی موش ها اثبات 

شده و هنوز شواهد قطعی برای انسان ها در دسترس نیست.

این ویتامین ها را حتما با معده پر مصرف کنید

زمان صحیح مصرف داروها نقش مهمی در تاثیرگذاری بهتر آن ها دارد و طبق 
نظر پزشکان برخی از داروها برای جذب بهتر باید همراه با غذا مصرف شوند.

بدون شک؛ وقتی که صحبت از مکمل ها می شود، انتخاب دوز صحیح و 
همچنین نحوه استفاده و اینکه همراه با چه چیزی مصرف شود؛ بسیار مهم 
خواهد بود. طبق نظر متخصصانِ سلامت، مصرف بعضی از ویتامین ها و مکمل 

ها همراه با غذا جذب بدن تان را به حداکثر می رساند.
بهداشت نیوز در خبری نوشت:اگر چه باید در مصرف ویتامین ها دقت کنید و 

بدانید که مصرف آن ها در چه زمانی اثر گذاری بهتر و بیشتری دارد.
A ویتامین

این ویتامین باعث افزایش قدرت سیستم ایمنی و بینایی می شود. یک نوع 
ویتامین محلول در چربی است؛ بنابراین بهتر است که همراه با غذا مصرف شود 

که قطعا بهتر جذب خواهد شد.
پروبیوتیک  ها

پروبیوتیک  ها گران قیمت ترین ویتامین  ها هستند و باید آن ها را قبل از وعده 
غذایی یا همراه با وعده غذایی استفاده کنید تا مشکل اسید معده که باعث 

کشته شدن پروبیوتیک  ها می شود؛ بهبود پیدا کند.
D ویتامین

پوست به طور طبیعی از طریق نور آفتاب این ویتامین را جذب می  کند و شما 
می  توانید آن را از منابع غذایی هم دریافت کنید که اگر این ویتامین را همراه با 
وعده غذایی استفاده کنید؛ سطح آن در بدن تان افزایش پیدا می کند. از آنجایی 
که این ویتامین محلول در چربی است، بهتر است که همراه با غذا استفاده شود.

E ویتامین
این آنتی اکسیدان از بدن در برابر مولکول های آسیب زننده مانند رادیکال  های 
آزاد دفاع می  کند؛ به خصوص اگر آن را همراه با غذا استفاده کنید، زیرا محلول 

در چربی است و این گونه باعث افزایش جذب خواهید شد.
روغن ماهی

طبق نظر متخصصان، روغن ماهی می تواند به خاطر وجود امگا 3 از قلب شما 
محافظت کند و بهتر است که آن را از ماهی و سایر منابع غذایی دریافت کنید؛ که 
البته مصرف مکملِ آن نیز خالی از لطف نبود و ضرری نخواهد داشت. مصرف 
این قرص به صورت روزانه به بدن آسیب وارد نمی کند و پزشکان توصیه می کنند 
که آن را همراه با وعده غذایی استفاده کنید و هنگام صبح همراه با صبحانه این 

کار را انجام دهید.
K ویتامین

مصرف این ویتامین باعث می شود تا استخوان های سالم تری داشته باشید 
و وضعیت خونی بدن تان بهبود پیدا کند. معمولًا کسی با کمبود این ویتامین 
مواجه نمی  شود؛ اما اگر پزشک به شما پیشنهاد کرد که آن را استفاده کنید، 
بدانید که ویتامین کا محلول در چربی است و بهتر است آن را با غذا مصرف کنید 

تا میزان جذب را در بدن تان افزایش دهید.
کلسیم

دو نوع اصلی از کلسیم وجود دارد؛ کلسیم کربنات و کلسیم سیترات. کلسیم 
سیترات نیاز به مصرف همراه با غذا ندارد اما اسید تولید شده توسط معده هنگام 
خوردن غذا باعث جذب بهتر می شود؛ پس بهتر است که هر دو نوع کلسیم را 

با غذا استفاده کنید.
مولتی ویتامین

مولتی ویتامین حاوی ترکیبی از ویتامین های محلول در آب مانند ویتامین  های 
b،ویتامین c و ویتامین های محلول در چربی هستند؛ بنابراین بهتر است که برای 
افزایش جذب بدن؛ نیمی از آن را صبح و نیمی دیگر را شب همراه با غذا مصرف 

کنید.
ویتامین اکیناسه

این نوع ویتامین یکی از محبوب ترین مکمل های گیاهی در بازار محسوب می  
شود و هرگز نباید آن را با شکم خالی استفاده کنید. مصرف این ویتامین همراه با 

غذا سیستم ایمنی را نیز به شدت تقویت می  کند.
آهن

8 درصد خانم های کل دنیا کمبود آهن دارند و به خاطر همین پزشکان مکمل 
آهن را به اکثر خانم ها پیشنهاد می کنند. اگر آهن را با شکم  خالی استفاده کنید، 
جذب بهتری دارد اما بعضی از افراد دچار حساسیت معده می شوند و به خاطر 
همین توصیه می شود که آن را با غذا استفاده کنند. پس اگر مشکلاتی مانند 
حالت تهوع و اسهال و دل درد بعد از مصرف مکمل آهن داشتید، حتما آن را 

همراه با غذا استفاده کنید.

صبحانه ای که سکته قلبی را از شما دور می کند چیست؟

به دستشویی  رفتن  از مردم عادت دارند هنگام  بسیاری 
گوشی های خود را همراه ببرند. شاید خود شما هم همین 
حالا در توالت در حال خواندن این مقاله باشید. پزشکان 
اما هشدار می دهند که نشستن طولانی مدت روی توالت 

می تواند سلامت شما را به خطر بیندازد.
کارشناسان می گویند بسیاری از دستشویی رفتن ها که در 
حالت عادی کمتر از 3 دقیقه طول می کشد، در بسیاری 
افراد تبدیل به زمان های 15 دقیقه ای وقت گذرانی با گوشی 

می شود.
در  تگزاس،  دانشگاه  در  بزرگ  روده  جراح  دکتر لای شو، 
این خصوص می گوید: »وقتی بیماران با شکایاتی مراجعه 
می کنند، یکی از موارد اصلی ای که باید بررسی کنیم میزان 

زمانی است که در توالت می گذرانند.«
بین 5  به طور متوسط  افراد  پزشکان توصیه می کنند که 
نشستن  چرا  اما  بگذرانند.  وقت  توالت  روی  دقیقه  تا 10 

طولانی مدت مشکل ساز است؟
جاذبه زمین نه تنها ما را روی زمین نگه می دارد، بلکه بدن را 

وادار می کند که برای بازگرداندن خون به قلب تلاش بیشتری 
کند. به گفته دکتر شو، نشستن روی توالت باعث فشار آمدن 

به عروق و رگ های اطراف مقعد می شود.
باسن  می شود  باعث  توالت  نشیمن  بیضی مانند  شکل 
گیرد.  قرار  پایین تر  موقعیتی  در  راست روده  و  شود  فشرده 
این فشار اضافه، جریان خون را مختل کرده و باعث تورم و 
احتمال  افزایش  نتیجه؟  انباشت خون در رگ ها می شود. 
ابتلا به بواسیر. پزشکان می گویند فشار آوردن به خود برای 
دفع مدفوع نیز می تواند این مشکلات را تشدید کند. افرادی 
که هنگام نشستن روی توالت مشغول کار با گوشی هستند، 
اغلب متوجه گذر زمان نمی شوند و ممکن است به عضلات 
خود فشار بیاورند. دکتر فراه مونزور، استاد پزشکی در دانشگاه 
استونی بروک نیویورک، می گوید: »این رفتار باعث تضعیف 
راست روده  بیرون زدگی  خطر  حتی  و  لگن  کف  عضلات 
می شود.« عضلات کف لگن نقش مهمی در تخلیه مدفوع 
دارند، اما فشار ناشی از نشستن طولانی مدت باعث کشیدگی 

و تضعیف آن ها می شود.

چطور از آسیب جلوگیری کنیم؟
پزشکان توصیه می کنند هنگام رفتن به سرویس بهداشتی 

گوشی، کتاب یا مجله را همراه خود نبرید.
دکتر مونزور می گوید: »به جای اینکه انتظار داشته باشید 
را  آن  کنید  سعی  بگذرانید،  دستشویی  در  زیادی  زمان 
خسته کننده کنید. هر چه محیط توالت کمتر جذاب باشد، 

کمتر در آنجا وقت می گذرانید.«
اگر تخلیه مدفوع سخت است، بعد از 10 دقیقه دست از 
تلاش بردارید و کمی راه بروید. حرکت می تواند باعث تحریک 
عضلات روده شود. همچنین نوشیدن آب کافی و مصرف 
غذاهای پر فیبر مانند جو، لوبیا و سبزیجات می تواند به تنظیم 

حرکات روده کمک کند.
ارتباط با سرطان روده بزرگ

در برخی موارد نیاز مداوم به نشستن طولانی روی توالت 
از  باشد،  گوارشی  جدی تر  مشکلات  از  نشانه ای  می تواند 

جمله سندرم روده تحریک پذیر یا بیماری کرون.
دکتر لنس اورادومو، متخصص گوارش در کالیفرنیا، در این 

باره می گوید: »گاهی اوقات یبوست یا نیاز مداوم به نشستن 
طولانی مدت روی توالت می تواند نشانه ای از وجود توده ای در 
روده باشد که جریان مدفوع را مسدود کرده و باعث یبوست و 

خونریزی شود.«
طبق گزارش انجمن سرطان آمریکا، نرخ سرطان روده بزرگ 

در افراد زیر 55 سال از دهه 1990 افزایش یافته است.
اگر علائمی مانند یبوست یا نشستن طولانی روی توالت 
بیش از سه هفته ادامه داشت، بهتر است با پزشک مشورت 
کنید. پزشک عمومی می تواند شما را به متخصص گوارش یا 

جراح روده بزرگ ارجاع دهد تا بررسی دقیق تری انجام شود.

هشدار پزشکان: بیش از ۱۰ دقیقه روی توالت ننشینید
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مدیر منطقه 7 شهرداری قم:
۱۶ پلاک در ضلع شرقی حرم مطهر 

تملک می شود
مدیر منطقه 7 شهرداری قم بر لزوم همکاری و هماهنگی اداره کل راه و 
شهرسازی با شهرداری قم به منظور رفع مشکلات تملکی پروژه بسط شرقی 
حرم حضرت معصومه )س( و رفاه بیشتر زائران تاکید کرد و گفت: از 16 پلاک 

قابل تملک در پروژه بسط شرقی بسیاری از پلاک ها برای ورثه است.
محمد رمضانی در گفت وگویی اظهار کرد: در خصوص پروژه بسط شرقی و 
به خصوص تملکات این پروژه باید گفت که به خوبی در حال پیشروی است و 
نامه های لازم به اداره کل راه و شهرسازی زده شد که باید کار را پیش ببرند؛ این 

کار تنها با استفاده از ظرفیت های سایت 48 هکتاری پردیسان تأمین شود.
وی با بیان اینکه اگر با روش اعتمادسازی که شهرداری قم در رویارویی با 
مردم تاکنون پیش رفته است، کارها ادامه پیدا کند و هیچ پروژه ای روی زمین 
نمی ماند، افزود: از 16 پلاک قابل تملک در پروژه بسط شرقی بسیاری از 
پلاک ها برای ورثه است اما می توان با مذاکره و تأمین منابع نقدی، کار تملک 

را پیش برد.
مدیر منطقه 7 شهرداری قم با اشاره به توافق ها برای تأمین منابع این تملک 
از منابع 48 هکتاری که به تازگی با مشکلاتی روبه رو شده است، تصریح کرد: 
در این زمینه نیاز به همکاری اداره کل راه و شهرسازی وجود دارد چراکه تاکنون 
برای تملکات مورد نیاز، تنها سه زمین به شهرداری تعلق گرفته است که با این 

زمین ها تنها چهار پلاک را می توان پیش برد.
رمضانی اضافه کرد: برای این سه زمین نیز باز مخالفت هایی صورت گرفته که 

امید است زودتر مشکلات موجود در این زمینه حل شود.
وی با اشاره به کوچک شدن طرح بسط شرقی حرم مطهر به دلیل وجود 
این تملکات خاطرنشان کرد: با تکمیل تملکات می توانیم پروژه را در محدوده 
4 هکتاری ساماندهی کرده و شرایط خوبی در ضلع شرقی حرم مطهر ایجاد 
کنیم.  مدیر منطقه 7 شهرداری قم در خصوص پروژه امام موسی صدر گفت: 
طرح تونل امام موسی صدر مصوب شده است و برای بحث تهویه چند محل 
برای نصب تجهیزات لازم دارد، جلساتش گذاشته شده و بررسی ها در حال 
انجام است؛ این پروژه در یک نقطه نیازمند تملک است که به زودی انجام 
خواهد شد. رمضانی با اشاره به گره گشایی ترافیکی زیرگذر امام موسی صدر 
در این منطقه افزود: این پروژه بسیاری از گره های ترافیکی منطقه را باز می کند 

و می تواند آرامش خوبی در اطراف حرم ایجاد کند.

مدیر منطقه شش شهرداری قم:
اقدامات گسترده ای برای بهبود 

زیرساخت های ترافیکی
مدیر منطقه شش شهرداری قم گفت: در راستای ارتقای استانداردهای 
ترافیکی و تأمین امنیت شهروندان از ابتدای سال تاکنون اقدامات بسیاری در 
حوزه های مختلف ترافیکی چون ایمن سازی گذرگاه های امن،خط کشی 

معابر،نصب تابلو های انتظامی و ترافیکی انجام شده است.
احمد ترکمن در گفت وگویی از اجرای اقدامات گسترده ای با هدف بهبود 
زیرساخت های ترافیکی و افزایش ایمنی شهروندان در سطح منطقه 6 خبر 
داد و اظهار کرد: ایجاد گذرگاه های امن عابر پیاده یک از اقدامات شهرداری 
منطقه 6 در راستای افزایش ایمنی شهروندان و تسهیل عبور و مرور عابران 

پیاده است.
وی با بیان اینکه پروژه خط کشی گذرگاه های عابر پیاده در 9 تقاطع سطح 
منطقه اجرا شده افزود: این اقدام، بخشی از برنامه جامع منطقه برای کاهش 

حوادث رانندگی و بهبود ایمنی در مسیرهای پرتردد است.
مدیر منطقه 6 شهرداری قم از 150 کیلومتر خط کشی در خیابان های سطح 
منطقه شش خبرداد و خاطرنشان کرد: این پروژه با هدف نظم بخشی و هدایت 
مناسب ترافیک اجرایی شده تا باعث بهبود دید رانندگان و کاهش خطرات 

تصادفات به ویژه در ساعات شب و شرایط کم نور شود.
وی با تاکید بر نصب تابلو های هدایت مسیر و تابلو های انتظامی در سطح 
منطقه تصریح کرد: به منظور هدایت بهتر خودروها و نظم بخشی به عبور و مرور 
شهری از ابتدای سال تاکنون 11 تابلو هدایت مسیر و 100 تابلو انتظامی در 

سطح منطقه نصب شده است.
ترافیکی  علائم  نصب  به  اشاره  با  قم  شهرداری   6 منطقه  مدیر 
به  هشدار  و  ایمنی  افزایش  راستای  در  داشت:  بیان  هشداردهنده 
رانندگان، 250 عدد باتومی، 300 استاپر و 100 چشم گربه ای در سطح 

منطقه نصب شده است.
وی یادآور شد: این علائم ترافیکی باعث جلب توجه رانندگان و کاهش 
بروز حوادث احتمالی جلوگیری  از  و  نقاط حساس می شود  سرعت در 

می کند.
 

مدیر منطقه 2 شهرداری قم خبرداد:
برخورد جدی با سد معبر وانت بارها و 

میوه فروشان 
مدیر منطقه 2 شهرداری قم از برخورد جدی مدیریت شهری برای ساماندهی 
وانت بارها و میوه  فروشان بلوار شاهد خبرداد و گفت: اطلاع رسانی گسترده ای 

در اخطار به این افراد صورت گرفته است.
سیدرضا حسینی در گفت وگو با خبرنگار شهرنیوز از برخورد جدی با سد معبر 
وانت بارها و میوه  فروشان در برخی از محورهای پرتردد در سطح منطقه دو قم 
خبر داد و اظهار کرد: یکی از محورهایی که با حجم بالای شکایات مرتبط با 
سد معبر وانت بارها روبه رو بود، بلوار یادگار امام بود که در این راستا، به صورت 

موقت اخطارهایی صادر شد.
وی افزود: برای ساماندهی موقت این امر این وانت بارها به لاین شمالی 
بلوار آیت الله بنی فضل، حدفاصل بلوار یادگار تا 60 متری توحید که فاقد بار 

ترافیکی بود، منتقل شدند.
رفع  به منظور  اقدام  این  کرد:  خاطرنشان  قم  شهرداری   2 منطقه  مدیر 
مشکلات ترافیکی و جلوگیری از اختلال در شریان های اصلی شهر اجرایی 

شد.
پل  حدفاصل  شاهد،  بلوار  در  مشابه  مشکلات  به  اشاره  با  حسینی 
امینی بیات تا میدان امام حسین )ع( و خود میدان و خاطرنشان کرد: طی 
هفته گذشته جلساتی با مدیرعامل سازمان میادین و مدیرکل پیشگیری از 
تخلفات شهری برگزار شده و اطلاع رسانی گسترده ای از طریق نصب بنر در 
سطح میدان و بلندگوهای سیار انجام گرفته و اخطارهای لازم به وانت بارها 

داده شده است.
وی با تاکید بر ضرورت رعایت قانون از سوی متخلفان تصریح کرد: مجوزهای 
قانونی از نهاد های مربوطه از جمله شورای تأمین استان اخذ شده و اقدامات 

قانونی با همکاری پلیس اجرا خواهد شد.
میدان  تخلیه  برای  وانت بارها  همکاری  عدم  صورت  در  گفت:  حسینی 

اقدامات لازم چون فک پلاک و حتی توقیف خودرو اجرایی خواهد شد.
وی افزود: تمامی این اقدامات در راستای ساماندهی وضعیت و تأمین نظم 
و انضباط شهری است و لازم است تا شهروندان با همکاری و اطلاع رسانی، 

یاری گر مدیریت شهری باشند.

امام جمعه قم:

 مسجد باید عامل وحدت اقشار 
جامعه باشد

امام جمعه قم گفت: مسجد باید عامل وحدت اقشار جامعه باشد و زمانی که 
به اتحاد جامعه ضرر برساند، حکم مسجد ضرار را دارد.

آیت الله سیدمحمد سعیدی بعد از ظهر سه شنبه در نشست شورای تعالی 
مساجد استان قم که در حرم بانوی کرامت برگزار شد، اظهار کرد: مساجد 
ظرفیت های بالقوه ای دارند که باید در امور از آنها بهره گیری کرد ضمن اینکه 

باید به گونه ای فعالیت داشته باشند که با وارونگی های تاریخی مقابله کنند.
امام جمعه قم بیان کرد: مسجدی که فعالیت هایش حکم مسجد ضرار را 
داشته باشد در حقیقت نه تنها فایده ای ندارد، بلکه باعث خسران نیز خواهد 

شد.
تولیت حرم بانوی کرامت ابراز کرد: وجود مقدس مسجد و حضور افراد در 
این مکان مقدس منشأ خیرات و برکات بسیاری است و خداوند نیز انسان را 

هدایت گری می کند.
عضو مجلس خبرگان رهبری ادامه داد: مسجد در زندگی انسان ها نقش 
محوری و پر رنگی دارد و کسانی که در بخش تعالی مساجد فعالیت دارند باید 

کارکردهای مسجد را به درستی تبیین کنند.
مسجد باید عمل تربیت انسان های کارآمد را انجام دهد

آیت الله سعیدی گفت: مسجد باید عامل وحدت اقشار جامعه باشد و 
مسجدی که به وحدت جامعه ضرر برساند حکم مسجد ضرار را دارد.

امام جمعه قم عنوان کرد: مسجد باید عمل تربیت انسان های کارآمد را انجام 
دهد و اهلیت سازی و تربیت افراد نیز باید در این مکان مقدس شکل بگیرد.

وارونگی های  از  جلوگیری  عدم  کرد:  اذعان  کرامت  بانوی  حرم  تولیت 
تاریخی باعث می شود مسجد تنها به مکان اقامه نماز تبدیل شود و کارکردها و 

اثرگذاری خود را از دست بدهد.
عضو مجلس خبرگان رهبری خاطرنشان کرد: جذب قشر خاکستری که 
نسبت به برخی مسائل بی توجه هستند در فضای مسجد اهمیت بسیاری 
دارد ضمن اینکه باید اقتضائات زمانی و مکانی را در تعالی بخشی به این مکان 

مقدس در نظر گرفت.
 

همزمان با ایام فاطمیه)س(  صورت گرفت ؛

آغاز»سوگواره نمایشی کوچه  بنی هاشم« 
بیست و چهارمین دوره »سوگواره نمایشی کوچه  بنی هاشم« در قم به همت 
هیأت محبین حضرت زینب)س( فعالیت خود را همزمان با ایام فاطمیه)س( 

آغاز کرد.
سید محمد روحانی مدیر سوگواره نمایشی کوچه  بنی هاشم در گفت وگو 
با خبرنگاران ضمن اعلام خبر فوق، اظهار کرد: یکی از وظایف ما به عنوان 

جامعه شیعی، گرامیداشت شعائر دینی است.
وی با اشاره به اینکه حضرت زهرا)س( علاوه بر همسر و مادری الگو، در زمینه 
ولایت مداری نیز الگو هستند، مطرح کرد: باید تلاش کنیم هرچه بیش تر ابعاد 

مختلفی شخصیتی حضرت زهرا)س( را به نسل جدید معرفی کنیم.
حضرت  زندگی  اینکه  بیان  با  بنی هاشم  کوچه  نمایشی  سوگواره  مدیر 
زهرا)س( از ولادت تا شهادت سراسر درس است، عنوان کرد: واکنش حضرت 
زهرا)س( به اتفاقات پس از شهادت حضرت رسول)ص( و ماجرای سقیفه 
دارای نکات بسیاری است که باید به صورت تخصصی مورد بررسی و تبیین 

قرار بگیرد.
وی اضافه کرد: در مجموعه کوچه  بنی هاشم با استفاده از زبان هنر نمایشی 
تلاش داریم بخشی از تاریخ آن زمان را به تصویر کشیده و همزمان با ایام 
شهادت حضرت زهرا)س( نسل جدید و عاشقان اهل بیت)ع( را با آن اتفاقات 

آشنا کنیم.
روحانی با اشاره به اینکه امسال بیست و چهارمین دوره سوگواره نمایشی 
کوچه  بنی هاشم در قم را خواهیم داشت، خاطرنشان کرد: مدت زمان فعالیت 
این مجموعه نیز همچون سنوات گذشته 18 شب، از تاریخ 29 آبان ماه لغایت 

16 آذرماه است.
وی ادامه داد: علاقه مندان برای حضور در این مجموعه می توانند از طریق 
سایت mohebinzeinab.ir برای یکی از سانس های ساعت 19،20،21 و 22 

نوبت خود را رزرو کنند.
مدیرسوگواره نمایشی کوچه  بنی هاشم با تاکید بر اینکه برای حضور در 
مجموعه حتما باید نوبت رزرو شده باشد، تصریح کرد: باتوجه به اینکه هرساله 
برخی از مراجعین نذرهایی با عنوان »کمک به هیأت« دارند، امسال بیست 
هزار سهم 110 هزار تومانی به این منظور آماده کرده ایم که هر فرد می تواند 

یک یا تعدادی از این سهم ها را متقبل شود.
وی جنایات رژیم صهیونیستی در غزه و لبنان را مدنظر قرار داد و افزود: یکی 
از بخش های ویژه نمایشگاه امسال نسبت به سالیان گذشته اقدامات واحد 

فرهنگی متناسب با وضعیت جبهه مقاومت است.
کوچه  سوگواره  در  هنرور   35 تعداد  کرد:  خاطرنشان  پایان  در  روحانی 
بنی هاشم فعالیت دارند که تمامی آن ها بومی بوده و از منتخبین جشنواره های 

استانی هستند.

 مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم خبرداد:

برگزاری آیین بزرگداشت شهردار
 شهید شهر نبطیه لبنان 

مدیرکل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم گفت: آیین بزرگداشت 
شهردار شهید احمد کحیل و شهیدان شهر نبطیه لبنان با عنوان »شهریار 

شهر یار« در قم برگزار می شود.
مهدی کلانترزاده در گفت و گویی اظهار داشت: هدف از برگزاری این آیین 

نکوداشت، گرامیداشت پیوند خواهرخواندگی قم و نبطیه می باشد.
وی زمان و مکان برگزاری این یادبود را سوم آذرماه سال جاری از ساعت 9 تا 
21 در تالار مرکزی شهر قم عنوان کرد و افزود: این آیین با حضور هنرمندان 
برجسته استان و برپایی بازارچه ای برای عرضه محصول های فرهنگی و هنری 

همراه است.
کلانترزاده با ذکر این نکته که شهرهای تاریخی و فرهنگی جهان، برای تقویت 
روابط و بهره مندی از تجربه های مشترک، با انعقاد پیمان های خواهرخواندگی 
به تعامل و همکاری می پردازند خاطرنشان کرد: این پیوندها، بستری برای 
توسعه روابط علمی، فرهنگی و اجتماعی و افزایش ارتباطات میان مردم و 

نهادهای 2 شهر فراهم می کند.
وی یادآور شد: پیوند خواهرخواندگی میان قم و نبطیه در 24 اردیبهشت 
رسید،  امضا  به  لبنان  نبطیه  در  قم  فرهنگی  هفته  با  همزمان   ،1397
برگزاری  متقابل،  بازدیدهای  برای  برنامه ریزی  هدف  با  تفاهم نامه  این 
نمایشگاه های هنری و علمی و تقویت ارتباط میان مراکز علمی و فرهنگی 

2 شهر منعقد شد.
کلانترزاده با بیان اینکه پاییز امسال خبر شهادت احمد کحیل، شهردار 
نبطیه، در اثر بمباران ساختمان شهرداری از سوی رژیم صهیونیستی، دنیا 
را به شوک فرو برد خاطرنشان کرد: ایستادگی و مقاومت این شهید در دفاع 
از مردمش تا آخرین لحظه های زندگی، او را به نمادی از شجاعت و فداکاری 

تبدیل کرد.
وی ادامه داد: این فداکاری، پیوند دوستی میان قم و نبطیه را استحکام 

بخشید و ارتباطی عمیق تر بین دو شهر برقرار نمود.

مدیر کل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: بند رودخانه شور آب را به 
یک جایی می برد که هیچ چیز نخواهد رویید اما همچون سیستان در بالادست 

خشکسالی پدید می آورد.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم در گفت وگویی اظهارداشت : 
مباحثی در خصوص پروژه بند رودخانه شور مطرح شده که تمرکز آن فقط بر 
روی تالاب است در حالی که باید اکوسیستم منطقه را ملاک عمل قرار داد که 
تالاب، جنگل، مرتع و حتی انسان هایی که در آنجا زندگی می کنند نیز جزیی 
از این اکوسیستم هستند و نمی توان این موضوعات را از هم تفکیک کرد و 
معتقدیم؛ هر تصمیمی که برای منطقه گرفته می شود، باید جامع و با در نظر 

گرفتن همه شرایط باشد.
وی افزود: رودخانه شور از استان زنجان منشأ می گیرد و از چندین استان از 
جمله البرز، قزوین و تهران عبور کرده و در نهایت انتهای حوزه آبریز آن در استان 

قم است.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم ابراز کرد: گفته شده که منابع 
طبیعی با احداث بند رودخانه شور مسیر جدیدی برای این دریاچه ترسیم 
کرده است، در حالی که مسیر جدیدی طراحی نشده و همان مسیر طبیعی 
و تاریخی وجود دارد و برای تالاب اتفاقات دیگری افتاده که حجم ورودی به آن 

کاهش پیدا کرده است.
وی بیان کرد: در بالادست به دلیل تغییر شرایط اقلیمی بارندگی ها کم شده 
و برخی از موانع انسانی ایجاد شده نیز سبب شده تا مسیر تاریخی و طبیعی 

دریاچه شور تغییر یابد.
شعاعی اضافه کرد: عکس های هوایی دهه 70 از منطقه دقیقاً نشان می دهد 
که مسیر دریاچه شور در کانال های ایجاد شده جاری می شده که به علل 
مختلف امروز مانع از آن شده و تصاویر ماهواره ای نیز نشان می دهد که آب 

پرحجمی در این مسیر جاری بوده است.
بزرگترین معضل استان قم گردوغبار است 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم با بیان اینکه بزرگترین معضلی 
که استان قم با مواجه بوده موضوع گردوغبار است افزود: این امر به شدت 
کیفیت آب و هوای مردم قم را تهدید می کند و سبب می شود کانون های گرد 

و غبار تشدید شود.
وی با اشاره به علل احداث پروژه بند رودخانه شور گفت: یکی از علل اجرای 
این طرح، درخواست های مردمی بوده و ما باید انسان ها را جزیی از اکوسیستم 
در نظر بگیریم و همه پروژه هایی که قرار است اجرا شود باید پیوست های منابع 
طبیعی و انسانی را در نظر داشته باشد که در غیر این صورت پروژه ها موفق 

نخواهند بود.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم ادامه داد: این منطقه جز 
مناطق کم برخوردار کشور بوده که از صندوق توسعه ملی اعتباری برای اجرای 
پروژه بند رودخانه شور اختصاص یافته که هدف اصلی پروژه نیز مهار و کنترل 
کانون های گرد و غبار بود و تلاش شده در کنار آن مردم نیز از اجرای طرح منتفع 
شوند و با پوشش های گیاهی ایجاد شده، مردم منطقه که غالباً دامداری دارند از 

این امکان برخودار شوند و معیشت آنان بهبود یابد.
شعاعی افزود: موضوعی دیگری که در خصوص این پروژه مطرح شده آن 
است که کل آب رودخانه شور به سمت این طرح منتقل می شود که اینگونه 
نیست و در دوره بازگشت 25 ساله از 137 متر مکعب آب پایه ای که به سمت 
تالاب مره می رود تنها 10 و 2 دهم درصد است که وارد بند ایجاد شده می رود و 

البته همین میزان نیز به دلیل عدم بارندگی ها محقق نمی شود.
غیرقانونی بودن پروژه بند روخانه شور درست نیست

وی تصریح کرد: اینکه گفته می شود احداث بند رودخانه شور غیر قانونی بوده 
درست نیست و پروژه ای که غیر قانونی است نمی تواند اجرا شود در حالی که 
تمام دستگاه های استانی موافقت اولیه خود را در این زمینه اعلام کردند هر 

چند که ممکن است برخی از مشکلات اجرایی در طرح وجود داشته باشد.

وی ابراز کرد: مواردی که برای پروژه بند رودخانه شور پیش بینی و هدف 
گذاری شده قابل تحقق است افزود: هر چند که مطالعات این پروژه آمده که 
این طرح در راستای بیابان زدایی و احیای 70 هزار هکتار از اراضی منطقه 
اجرا می شود، اما با شرایط حاضر اگر3 هزار هکتار هم احیا شود به اهداف خود 

رسیده ایم.
هنوز برای ارزیابی کارآمدی این طرح زود است

وی اضافه کرد: بیان این مطلب که در این منطقه با اجرای این طرح پوشش 
گیاهی نخواهیم داشت درست نیست و البته در اجرای طرح ها در مناطبع 
طبیعی حداقل باید فرصت 10 یا 5 ساله در اختیار داشت و امروز کمتر از 
یک سال این طرح اجرایی شده است و باید زمان بیشتری برای حصول نتایج 

مطلوب داشته باشیم.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان قم ادامه داد: روییدن نیزار ها را به 
عنوان نقطه منفی در این پروژه می پذیریم و در حال پیگیری هستیم که با جذب 
اعتباراتی لایه رویی اطراف پروژه صورت گیرد؛ چرا که از ابتدای اجرای طرح که 

سه سال پیش بوده لایه روبی نشده است.
از سوی دستگاه های ذیربط  شعاعی تصریح کرد: هنوز هیچ مطالعه ای 
ما  برآورد مشاور  اما  تالاب مره چقدر است،  پایه  آب  اعلام کنند  نداریم که 
می گوید حداکثر آب پایه 2 و نه دهم مترمکعب است، اما طراحی را به گونه ای 
داشتیم که دو لوله تعبیه شده در این پروژه برای عبور آب تا 5 متر مکعب امکان 

پذیر است.
شعاعی ادامه داد: در دو سال گذشته در منطقه دشت مسیله تصادف های 
زنجیره ای منجر به فوت رخ می دهد که علت آن کانالی بود که ایجاد ریزگرد 
می کرد و برای حل این مشکل مساحت 400 هکتار از اراضی منطقه را بدون 

اعتبار دولتی نهال کاری کردیم.
وی بیان کرد: به صورت طبیعی آب رودخانه شور در منطقه جاری بوده و به 
خاطر برخی از موانع ایجاد شده این مسیر حرکت آب منحرف شده است و 
بند بر روی رودخانه شور به این دلیل احداث شده که آب به منطقه مورد نظر 

نمی رفت و برای احیای پوشش گیاهی، این طرح اجرایی شده است.
با ساخت سد بر روی رودخانه شور در قزوین تالاب مره خشک می شود

نیز  از سیل  آبخیزداری استان قم گفت: منظور  و  مدیرکل منابع طبیعی 
سیل های عادی نیست و به برخی از آب های مازاد آب های معمولی نیز سیلاب 

گفته می شود و هیچ جای پروژه گفته نشده که سیل بند زدیم بلکه پروژه برای 
پخش سیلاب بوده است.

شعاعی با بیان اینکه هر آبی که مازاد بر آب پایه باشد سیلاب گفته می شود 
از  سیل  از  جلوگیری  موضوع  افزود:  است  اینگونه  سیلاب  از  ما  تعریف  و 
ماموریت های وزارت نیرو است و به هیچ عنوان این پروژه غیر کارشناسی نبوده 
و باید برای جلوگیری از دست کاری ها در مسیر این طرح کنترل لازم صورت 

گیرد.
وی بیان کرد: متاسفانه شنیده می شود در استان قزوین سدی در حال احداث 
است که با احداث آن دیگر آبی به تالاب مره نخواهد رسید و از نمایندگان قم در 
مجلس شورای اسلامی درخواست داریم که این موضوع را مورد پیگیری قرار 

دهند.
محمد حسین بازگیر مدیر کل حفاظت محیط زیست استان قم نیز گفت: با 
اجرای پروژه بند رودخانه شور آب را به یک جایی می بریم که هیچ چیز در آن 
نخواهد رویید، همان اتفاقی را که در هیرمند با ایجاد بند کمال خان افغانستان 

در بالادست سیستان شرایط خشکسالی را برای منطقه پدید آورده است.
هیچ کدام از اهداف طرح بند رودخانه شور محقق نشده است

وی ادامه داد: آب با ایجاد این بند به سمتی می رود که شن زار است و هدف 
پروژه از انحراف آب غیر از حوضچه های که برای استفاده از دام ها ایجاد کرده 

محقق نشده که البته همین دام می توانست از رودخانه سیرآب شود.
بازگیر ابراز کرد: حمایت از جریان طبیعی رودخانه ها وظیفه وزارت نیرو است و 
تالاب ها در پایین قسمت کاسه حوضه آبخیز قرار دارند که رساندن آب به تالاب 
به معنای آن است که همه دستگاه ها در بالادست درست برخورد می کنند و 
در همه جای دنیا وقتی این اتفاق رخ می دهد به معنای مدیریت درست است 
که این امر پایداری سرزمین را رقم می زند و در غیر این صورت مدیریت دچار 

مشکل است.
مدیر کل حفاظت محیط زیست استان قم ادامه داد: در آیین نامه اجرایی 
حفاظت و حمایت های تالاب ها آمده؛ تامین آب تالاب ها بر عهده وزارت نیرو 

است و این موضوع بعد از شرب در اولویت دوم است.
وی تصریح کرد: ما به هیچ بهانه ای با هیچ اولویت دیگری حق نداریم آب را 
از تالاب دریغ کنیم و توسعه ای دیگر را دنبال کنیم و بعد از شرب، تامین آب 
تالاب ها در اولویت است چرا که تالاب ها ته حوضچه است که اگر تالاب برقرار 

باشد یعنی شریان های سرزمین در جای خود قرار دارند و قطع نشده اند.
رسوبات پشت سد باعث کم شدن حقآبه تالاب مره شده است

بازگیر با بیان اینکه دو کانال انحرافی در بند ایجاد شده نسبت به بدنه اصلی 
بند رقم کمتری آب می برد افزود: در تصویر ها مشخص است که بند پر شده و 
رسوبات ایجاد شده و سطح را بالا برده است و حجم زیادی نیزار پشت بند ایجاد 
شده و دلیل آن این است که آب مانداب شده که آب خاکستری است و سالم 
نیست و دچار آلودگی است و خودش موجب می شود که اکوسیستم تغییر کند.

مدیر کل حفاظت محیط زیست استان قم اضافه کرد: هم اکنون نیزار در 
محل پروژه بند ایجاد شده و نیزار ها سطح بند را پر کرده است و همین امر سبب 
می شود که با یک تخته معمولی، آب منحرف شود و باید مدام مراقب این امر بود 

و نشان می دهد این پروژه اقدام مثبتی را دنبال نمی کند.
وی با بیان اینکه کل آبی که به این بند می آید آب پایه است و طی این سال ها 
سیلاب نداشتیم افزود: قرار است با اجرای این طرح ما آب را به جایی برسانیم 
که آنجا را آباد کنیم و این در راستای احیای مراتع است که این هدف تحقق 

نیافته است.
مدیر کل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: گاهی خطرات سیلاب 
وجود دارد که بند زده می شود تا سیل مدیریت شود که این امر در جایی است 
که خطر برای سکونت و تاسیسات داشته باشد که در این منطقه چنین شرایطی 

نداریم.
بازگیر تاکید کرد: این در حالی است که بزرگترین سیل بند طبیعی در منطقه 
وجود داشته که همان تالاب مره بوده است و در همه جای دنیا اینگونه است که 

رودخانه در بستر تالاب آرام می گیرد.
معتقدم بندرودخانه شور باید تخریب شود

وی اضافه کرد: گرد و غبار موضوع مهمی برای استان قم است و هر چه که 
به این امر ارتباط دارد از جمله پروژه بند بر روی رودخانه شور باید دنبال شود 
و مدیریت درستی در آن اعمال شود و دستگاه های مختلف باید در این زمینه 

نقش آفرین باشند و چالش گرد و غبار قم باید مرتفع شود.
مدیر کل حفاظت محیط زیست استان قم با بیان اینکه معتقدم که تخریب این 
بند باید انجام شود افزود: علاوه بر این بند در اطراف بزرگراه قم گرمسار که از 
وسط تالاب رد شده است برای کنترل و مدیریت آب، در دو طرف کانال کشیده 
شده که این امر مورد پیگیری قرار گرفت که اثر مخربی بر روی تالاب داشته و 
نقش زهکشی دارد که بسیاری از تالاب های کشور به هر دلیل و توجیهی قربانی 

همین کانال ها شده اند.
بازگیر افزود: از سویی دیگر با تبخیر آب کانال در بزرگراه سبب وقوع گردوغبار 
و طوفان در زمان شدت وزیدن باد خواهیم شد که این امر سبب بروز تصادفات 

زنجیره ای خواهید شد.
به پروژه بند رودخانه شور تک بعدی به موضوع نگاه شده است

حجت الاسلام قاسم روابخش رییس مجمع نمایندگان قم در مجلس شورای 
اسلامی  نیز گفت: متاسفانه در قم اول کار انجام می شود و بعد مطالعه می شود 
که فرودگاه و مونوریل از آنان بوده است و موضوع این بند در رودخانه شور نیز از 

جمله این اقدامات است.
وی عنوان کرد: مسئولان ارشد استان قم باید بر اساس مطالعات و بررسی های 
علمی، پیامد های مخرب این پروژه و فواید آن را مورد بررسی قرار دهند و در این 
پروژه تک بعدی به موضوع نگاه شده است که بنا بر درخواست روستاییان که 
تقاضا داشتند آب به منطقه آنان منتقل شود سبب شد که تالاب مره در معرض 

خشکی قرار گیرد.
نهایت تلاش ها و  باید  به نظر می رسد که  افزود:  حجت الاسلام روابخش 

تصمیم گیری ها معطوف بر عدم برهم خوردن اکوسیستم منطقه باشد.
به  مربوط  کمیته  نتیجه  آینده  هفته  در  افزود:  روابخش  الاسلام  حجت 
ریزگرد های در مجلس ارائه خواهد شد که یکی از موارد آن می تواند همین پروژه 
بند بر روی رودخانه شور باشد که این امر سبب خواهد شد خشکسالی را تشدید 

کند.

اما واگر های ایجاد بند رودخانه شور برروی تالاب مره ؛

تنها آبگیر باقی مانده کویر ایران در خطر نابودی
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دبیرکل خانه کارگر:

اجازه نمی دهیم حقوق حقه کارگران 
پایمال شود

دبیرکل خانه کارگر و عضو هیات امنای سازمان تامین اجتماعی  ضمن تاکید 
بر صحت روایت جامعه کارگریو انتقاد ازعدم اجرای بسیاری از مواد و بندهای 
این قانون، در سالروز تصویب قانون کار اظهار کرد: قانون کار جمهوری 
اسلامی ایران، تبلور حمایتی گسترده از کارگران شریف و زحمتکش ایران 
است. این حمایت از کارگرانی صورت گرفته است که انقلاب اسلامی ایران به 

طور مشخص با اعتصابات و مبارزات آنان به پیروزی رسیده است.
علیرضا محجوب افزود: این قانون )یعنی قانون کار( تدوین شد تا ایراداتی 
که کارگران ما از سال 1356 به قانون کار مصوب سال 1337 در زمان شاه 
داشتند، برطرف شود. اگرچه که حتی در رژیم گذشته مقرر شده بود که 
اصلاحاتی در قانون کار صورت بگیرد، اما این اصلاحات هرگز اتفاق نیفتاد. 
این روند ادامه داشت تا اینکه پیش نویسی به دولت ارائه شد. این پیش نویس با 
نظر شخص رئیس جمهور وقت آیت الله خامنه ای رویت شده و کمیته ای برای 
بازنویسی این پیش نویس توسط وزیر کار وقت )آقای سرحدی زاده( تشکیل 
شد. این کمیته پس از بررسی اولیه به کمک برخی اساتید مجرب رشته حقوق 
کار دانشگاه شهید بهشتی، متن اولیه ای را تهیه و به شورای عالی کار ارائه 

کردند. 
محجوب اضافه کرد: شورای عالی کار پس از جلسات متعدد و بررسی و 
افزودن برخی موارد، آن را در اختیار ابوالقاسم سرحدی زاده وزیر کار وقت 
گذاشت. ایشان نیز قانون را به دولت برده و دولت هم قانون را به عنوان لایحه 
به مجلس فرستاد. مجلس سوم شورای اسلامی هم این قانون را تصویب کرد 
اما کشاکش های میان مجلس و شورای نگهبان که هفتاد اشکال به قانون 
کار وارد کرده بود، باعث شد که تصویب این قانون با مشکل مواجه شود. 
آقای سرحدی زاده وزیر وقت کار که از زندانیان سیاسی رنج کشیده قبل از 
انقلاب بود، از آنجا که فردی دوستدار و حامی کارگران بودند، در نامه ای از امام 

خمینی )ره( چاره جویی کردند. 
دبیرکل خانه کارگر ادامه داد: امام در پاسخ به آقای سرحدی زاده، تشکیل 
مجمع تشخیص مصلحت نظام را برای حل این مشکل پیشنهاد کردند و با 
رفراندومی که برگزار شد، راه برای تصویب قانون کار باز شد. اولین مجمع 
تشخیص مصلحت نظام به ریاست آیت الله هاشمی رفسنجانی تشکیل و با 

جدیت آن مرحوم، قانون کار به تاریخ 29 آبان 1369 تصویب شد. 
وی تصریح کرد: اکنون با گذشت نزدیک به 35 سال از تصویب قانون کار، 
تلاش هایی در جریان است که این قانون تضعیف شده یا اجرا نشود و یا 
اصلاحاتی به زیان جامعه کارگری در آن مطرح شود. در مقابل، کارفرمانمایان 
عمدتاً به دنبال آن هستند که مسیر رخنه ای در قانون کار باز کنند تا حقوق 
کارگران را پایمال کنند. ما بر میثاقی که برای صیانت از جمهوری اسلامی 
بستیم، پایبند بوده و امیدواریم که حقوق کارگران مورد احترام قرار گیرد. 
صیانت از قانون، هم وظیفه دولت و هم وظیفه همه ارگان های نظام و کشور 
است. ما با بهتر کردن هیچ سندی مخالف نیستیم اما اقداماتی که این روزها 
به نام اصلاح قانون کار در دستور کار برخی محافل است، هدفی جز تضعیف 
این سند و خراب کردن آن ندارد و ما با هر تلاشی که در جهت تضعیف این 

قانون باشد، مقابله خواهیم کرد.

رئیس کل دادگستری استان قم خبرداد:

اختصاص قاضی جهت رسیدگی
 به امور صنعتگران و تولیدکنندگان

رئیس کل دادگستری استان قم با اشاره به نیاز همراهی و همکاری بیشتر 
در امور قضایی و حقوقی صنعتگران و تولیدکنندگان از معرفی نماینده ویژه 
دادگستری جهت رسیدگی به امور صنعتگران و تولیدکنندگان استان خبر 

داد.
تولیدکنندگان  والمسلمین سید کاظم موسوی در جمع  حجت الاسلام 
استان و در طی بازدید از چند واحد صنعتی شهرک های صنعتی شکوهیه 
استان بیان کرد: استان قم در حوزه صنایع گوناگون بویژه صنایع چوب، چاپ 
و نشر و کفش موفق و پیشتاز تر از سایر صنایع است که این مهم لزوم معرفی و 

تبلیغات بیش از پیش را می طلبد.
رئیس کل دادگستری قم در این بازدید که به همراه تعدادی از مسئولین 
قضایی استان صورت گرفت با اشاره به نیاز شناخت مشکلات صنعتگران در 
امر تصمیم گیری از معرفی نماینده ویژه دادگستری جهت رسیدگی به امور 
صنعتگران و تولیدکنندگان استان خبر داد و گفت: امروز نیاز است تا قضات 
و کارشناسان در بین صنعتگران و تولیدکنندگان حضور پیداکنند تا در هنگام 
صدور رای و قضاوت در امور ایشان اشراف اطلاعات و آگاهی از وضعیت 

ایشان، وجود داشته باشد.
وی در ادامه با اشاره به مسئولیت اجتماعی تولیدکنندگان و صنعتگران بیان 
کرد: لازم است تا تولیدکنندگان و صنعتگران در حوزه مسئولیت اجتماعی و 

تامین کارگران حاشیه امنی را ایجاد کنند.
حجت الاسلام والمسلمین موسوی در ادامه با اشاره به نیاز رفع چالش ها و 
مشکلات صنعتگران بیان کرد: سعی و اهتمام ما آن است که با تقویت ستاد 
اقتصاد مقاومتی و ستاد تسهیل بتوانیم چالش های صنعتگران را شناسایی و 
حل کنیم و در کنار آنان باشیم تا از بروز سایر چالش ها و اقدامات مقابل تولید 

جلوگیری کنیم.
بانک های استان در توزیع تسهیلات باید پاسخگو باشند 

وی افزود: در جنگ اقتصادی باید نگاه ما به فرامین ولی فقیه باشد و در این 
مسیر عدم توجه به حل مشکلات صنعتگران عدم توجه به فرامین ولی فقیه و 

کاهش تولید است که این مطلب باید مورد توجه مسئولان نیز باشد.
رئیس کل دادگستری استان قم با اشاره به سختی های مسیر تولید از 
واردات تا تولید گفت: سخت است که تولیدکننده استان و یا کشور مسیر تولید 
را برای خود هموار کند و نسبت به واردات دستگاه و مواد اولیه اقدام کند، اما 

یکباره با بهانه یا مانعی در مسیر تولید از سوی مسئولین مواجه شود.
رئیس کل دادگستری استان قم با اشاره به نیاز آموزش موارد تخصصی حوزه 
صنایع و تولید در روند بررسی پرونده های صنایع بیان کرد: امروز نیاز است تا 
قضات و کارشناسان قضایی ضمن آموزش موارد مورد نیاز در مسیر تولید و 
صنعت، در شعب خاص به دعاوی صنایع رسیدگی کنند که قطعا این اتفاق 

رقم خواهد خورد.
حجت الاسلام والمسلمین سید کاظم موسوی با اشاره به چند همت سرمایه 
و تسهیلات در اختیار بانک های استان بیان کرد: بانک های استان در توزیع 
تسهیلات باید پاسخگو باشند و این روند که توزیع تسهیلات استان در سایر 
استان ها و یا خارج استان ها رقم بخورد بزودی در شورای هماهنگی بانک ها به 

این موضوع رسیدگی خواهیم کرد.

وزیر نفت خبر داد:

افزایش تولید بنزین و گازوئیل

 وزیر نفت گفت: همزمان با افزایش تولید در بخش بالادستی صنعت نفت، 
در حوزه پایین دست نیز با تدابیر اندیشیده  شده همچون افزایش خوراک 
پالایشگاه ها و تغییر در فرآیندهای پالایشی، موفق به افزایش قابل توجه تولید 

گازوئیل و بنزین کشور شدیم.
 »محسن پاک نژاد« با تاکید بر اینکه امسال از اوایل آبان دمای هوا نسبت به 

مدت مشابه پارسال سه تا 3.5 درجه سردتر شده است، اظهار داشت: به ازای 
هر یک درجه کاهش دما، مصرف گاز کشورمان 25 میلیون مترمکعب )معادل 

تولید یک فاز پارس جنوبی( افزایش می یابد.
وی ادامه داد: از این رو مصرف گاز در بخش خانگی به طور متوسط حدود 
90 تا 93 میلیون مترمکعب در روز نسبت به پارسال افزایش داشته است. 

به عبارت دیگر ما یک ماه زودتر به استقبال فصل سرد و مباحث مربوط به 
مدیریت سوخت زمستانی رفته ایم.

نیروگاه ها و صنایع باید به سمت سوخت  مایع بروند
پاک نژاد با اشاره به اینکه افزایش مصرف گاز خانگی بدان معنا است که برای 
ادامه تولید در بخش نیروگاهی و صنایع لازم است به سمت سایر سوخت های 
به  سوخت رسانی  برای  لازم  تدابیر  داشت:  اظهار  برویم،  جایگزین  مایع 

نیروگاه ها و صنایع عمده اندیشیده شده است.
وزیر نفت با تاکید بر اینکه هم اکنون در بخش پالایشگاه های نفتی در حوزه 
تأمین سوخت مایع تلاش زیادی می شود، تصریح کرد: از وزارت نیرو نیز 
درخواست این است که در زمینه استفاده از سوخت  معادل که مجموعه ای از 
گاز، گازوئیل و نفت کوره را شامل می شود، به نحوی مدیریت انجام شود که از 

سقف مشخص بالاتر نرود.
وی همچنین خطاب به مدیران و دست اندرکاران صنایع عمده کشور، گفت: 
پیشنهاد بنده به صنایع عمده این است که با توجه به ناترازی ها، در ماه های 

سرد سال به سمت استفاده از سوخت های مایع جایگزین گاز بروند.
نظارت کامل بر رعایت دمای مجاز ساختمان های وزارت نفت

پاک نژاد با تأکید بر اینکه دستورات لازم برای استفاده بهینه از انرژی به همه 
شرکت های زیرمجموعه وزارت نفت ابلاغ شده است، گفت: به تازگی شخصی 
تا دمای  کرده ام  تعیین  این دستورعمل ها  اجرای  نحوه  بر  نظارت  برای  را 
اتاق های ساختمان وزارتخانه و سایر زیرمجموعه ها در حد مجاز باشد. این 

دستورعمل ها در مورد استفاده از برق مصرفی نیز لازم الاجرا است.
وزیر نفت خطاب به مردم شریف ایران، اظهار داشت: از همه شما عزیزان 
درخواست می کنم برای حفظ پایداری شبکه گازرسانی کشور در مصرف 
انرژی صرفه جویی کنید، زیرا کاهش یک درجه ای دمای محیط خانه ها در 
کاهش مصرف گاز سهم بسزایی خواهد داشت و این کاهش دمای محیط 

خانه را از منزل شخصی خودم شروع کرده ام.

شقاقی کارشناس اقتصاد کلان: 

دولت باید برنامه پیشگیری از تضعیف ارزش ریال را اجرا کند
یک کارشناس اقتصاد کلان می گوید برای افزایش »قدرت 
دلاری نقدینگی« در کشور چاره ای نیست جز اینکه قیمت 

دلار کنترل شود.
وحید شقاقی شهری، افزود: »هر قدر توان دلاری نقدینگی 
کاهش یابد، قفل شدگی اقتصاد افزایش می یابد. صنایع 
وابسته به واردات مواد اولیه، تکنولوژی و کالاهای واسطه ای 
هستند و وقتی قدرت دلاری نقدینگی پایین می آید، فشار 
سنگینی بر بنگاه های تولیدی در تامین نیازهای خود از 
خارج ایجاد می شود و به تشدید رکود و فرسودگی اقتصاد 

ایران دامن می زند.«
به گفته این کارشناس، شاخص مذکور از نسبت حجم 

نقدینگی به متوسط قیمت دلار حاصل می شود.
شقاقی تصریح کرد: »به این ترتیب با وجود اینکه حجم 
نقدینگی با رشدی بیش از 30-35 درصد در سال های اخیر 
افزایش یافته چون اقتصاد نتوانسته افزایش قیمت دلار را 
مهار کند و رشد نرخ دلار از رشد نقدینگی بیشتر بوده است؛ 

روندی کاهنده داشته  نقدینگی  نهایت  قدرت دلاری  در 
است.«

او راه حل اصلی را کنترل نرخ دلار دانست چرا که اگر نرخ 
دلار بالا برود، هر اقدامی صورت بگیرد ولو افزایش نقدینگی، 
باز هم به جبران کاهش قدرت دلاری نقدینگی نمی انجامد.

عضو هیات علمی دانشگاه خوارزمی تاکید کرد: »مهمترین 
چالش، کنترل قیمت دلار و جلوگیری از کاهش ارزش پول 
نیازمند مدیریت سختگیرانه  اشکال  این  رفع  ملی است. 
ریال در اقتصاد، کاهش قاچاق، کاهش کسریهای تجاری 
و کاهش حساب سرمایه است. متاسفانه در اقتصاد ایران 
دار است،  و مدت  پیچیده  و  تحریمهای سخت  که درگیر 
حکمرانی ریال جدی گرفته نمی شود و همچنان شاهد 

گردش ریال بدون شفافیت و ثبت اسناد مثبته هستیم.«
مشاور دبیرخانه مجمع تشخیص مصلحت نظام خاطرنشان 
به  غیرنفتی  تجاری  دیگر کسری های  »از طرف  ساخت: 
دلیل سیاستهای غلط صادراتی و وارداتی تشدید شده و 

سال گذشته بیش از 17 میلیارد دلار کسری تجاری غیرنفتی 
داشتیم که فشار سنگینی بر ناترازی ارزی و قیمت ارز وارد 
می کند. علاوه بر این خروج سرمایه و تشدید کسری های 
حساب سرمایه نیز به دلیل نااطمینانی ها، ضعف نظارت ها 
و سیاستهای غلط اقتصادی تشدید شده که بر قیمت دلار و 

افزایش آن فشار وارد می آورد.«
شقاقی گفت: »بنابراین مجموعه عللی به تشدید ناترازی 
و  سازد  می  وارد  فشار  دلار  قیمت  افزایش  و  ارزی  های 
موجب رشد شدید قیمت دلار می شود که زمینه کاهش 
قدرت دلاری نقدینگی را فراهم می کند. این امر با کاهش 
قدرت دلاری نقدینگی، هم »قفل شدگی اقتصاد« تشدید 

می شود.«
وی راه حلی که همزمان با تامین مالی غیرتورمی تولید به 
چالش تضعیف قدرت دلاری نقدینگی هم بیانجامد را این 
طور تصریح کرد: »بهترین سیاست اصلاح الگوی یارانه های 
انرژی و آزادسازی منابع هدررفت این حوزه است که می 

تواند منابع لازم را برای اصلاحات اقتصادی و ساختاری در 
اختیار دولت قرار دهد تا بتواند ضمن مهار ناترازی بودجه ای، 
به اصلاح دیگر ناترازی های اقتصاد کلان بپردازد و جلوی 

تشدید فرسودگی اقتصاد را بگیرد.«

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
تأیید  گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل 

نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140360330002009917 شماره  1-رأی 
اله  باب  خانم  آقای/  تقاضای  به  مربوط   1402114430002002338
خالقی فرزند  حسن ، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
96 متر مربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از باقیمانده 2184 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم ) مالیکت متقاضی طی سند شماره 

51633 مورخ 1390/09/28 دفترخانه 41 قم( )م الف:1819307(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140360330002010040 شماره  2-رأی 
1402114430002002492 مربوط به تقاضای آقای/ خانم باب علیرضا 
محمدی فرزند  خلیل اله ، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 60 متر مربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از باقیمانده 2281 اصلی 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم ) مبایعه نامه عادی و خریداری 
مع الواسطه از زینب)یک دوم سهم( و زهرا ) یک دوم سهم( و زهره)یک دوم 
سهم( و ابوالفضل)1سهم( و بهزاد )1سهم( شهرت همگی زنگنه صفحات 

51 و 54 و 57 و 60 و 63 دفتر 543( )م الف:1819307(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140360330002009831 شماره  3-رأی 
صغری  خانم  آقای/  تقاضای  به  مربوط   1403114430002000539
خادمی فرزند  میرزا حسن ، سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 62/55 مترمربع در قسمت از پلاک شماره فرعی 
از 2142/484 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم ) مبایعه 

نامه عادی از مصوبه عیوضی صفحه 187 دفتر 137( )م الف:1819307(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140360330002009929 شماره  4-رأی 
1403114430002000639 مربوط به تقاضای آقای/ خانم هادی برات  
فرزند  دارمراد ، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
60/35 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 1755 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم ) مبایعه نامه عادی  و خریداری مع 
الواسطه از جواد علی پور کریانی طی سند قطعی شماره 127848 مورخ 

1388/2/26 دفترخانه 12 قم( )م الف:1819307(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140360330002009830 شماره  5-رأی 
1403114430002000538 مربوط به تقاضای آقای/ خانم اکبر اسدی 

فرزند  میرزآقا، سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 62/55 مترمربع در قسمت از پلاک شماره فرعی از 2142/484 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )  مبایعه نامه عادی از 

معصومه عیوضی صحفه 187 دفتر 137( )م الف:1819307(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140360330002010070 شماره  6-رأی 
فرزند   آغال  رضا  آقای/  تقاضای  به  1403114430002000729 مربوط 
محمد، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 55/50 
مترمربع در قسمت از پلاک شماره فرعی از 2302/3 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم ) مبایعه نامه عادی  و خریداری مع الواسطه از مینو 

بیگدلی آ ذری صفحه 154 دفتر 306( )م الف:1819307(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140360330002007861 شماره  7-رأی 
معصومه  آقای/ خانم   تقاضای  به  1403114430002000189 مربوط 
میکائیلی فرزند  لطف اله، ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت  75 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 2190/66 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم ) مالکیت متقاضی طی سند قطعی 

ثبت دفتر الکترونیکی 9572-1402( )م الف:1819311(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140360330002007214 شماره  8-رأی 
14031144300020001457 مربوط به تقاضای آقای/ خانم   معصومه 
اسمعیل زاده  فرزند سلیمان ، سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 66 متر مربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 
2209 مکرر اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 3123 صلی تبدیل شده 
واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری مع 
الواسطه از وراث سید علی اکبر تولیتی صفحه 116 دفتر 5 )کمافرض اله( ( 

)م الف:1819311(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140360330002009786 شماره  9-رأی 
حسین  خانم    آقای/  تقاضای  به  مربوط   1403114430002000899
نیکوئیان  فرزند غلامرضا ،  ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده 
به مساحت 61 مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی در قسمتی از پلاک شماره فرعی 
از 1852 واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه  از سیدعباس موسوی حرمی باستثناء ثمنیه اعیانی 
بموجب یک فقره اضهارنامه ثبتی شماره ناخوانا مورخ 1333/3/18( )م 

الف:1819311(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140360330002004216 شماره  10-رأی 

کیمیا  خانم    آقای/  تقاضای  به  مربوط   1403114430002001456
صمدی  فرزند صبرعلی ،   یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در 
آن احداث بنا شده به مساحت 66 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 
2209 مکرر اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 3123 اصلی تبدیل شده 
واقع در قم  بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری مع 
الواسطه  از وراث سید علی اکبر تولیتی صفحه 116 دفتر 5 )کمافرض اله(( 

)م الف:1819311(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140360330002004215 شماره  11-رأی 
1402114430002001458 مربوط به تقاضای آقای/ خانم   زهرا فرازی  
فرزند محمدنبی ،   یک و نیم دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن 
احداث بنا شده به مساحت 66 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 
2209 مکرر اصلی که طبق بخشنامه سازمان به پلاک 3123 اصلی تبدیل شده 
واقع در قم  بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و خریداری مع 
الواسطه  از وراث سید علی اکبر تولیتی صفحه 116 دفتر 5 )کمافرض اله(( 

)م الف:1819311(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   140360330002009889 شماره  12-رأی 
حسین  خانم    آقای/  تقاضای  به  مربوط   1402114430002002121
حسن خانلو فرزند احمدعلی ،   ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 122/55 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از 1955 
اصلی  واقع در قم  بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم )مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه  از عباس افسر( )م الف:1819311(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان ونوآوران(
نوبت اول: 1403/08/14
نوبت دوم: 1403/08/30

عباس پورحسنی حجت آبادی 
 رئیس ثبت اسناد  و املاک منطقه دو قم 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

استاندار قم با اشاره به ظرفیت های قم در استقرار نیروگاه های خورشیدی 
و نیاز صنایع به انرژی های نوین از آمادگی استان برای جذب سرمایه گذار در 

حوزه انرژی ها پاک و بویژه انرژی خورشیدی خبر داد.
مهندس اکبر بهنام جو استاندار قم در بازدید شبانه از واحد تولیدی آجر 
نسوز آذرخش قم در شهرک محمود آباد، که در راستای درخواست ملاقات 
عمومی سرمایه گذاران این طرح و در محل کارخانه انجام شد، با اشاره به 
اهمیت محصولات این واحد تولید در صنعت ساختمان، افزود: حجم و تنوع 
تولید در این کارخانه قابل توجه است و می تواند نقش مهمی در رشد مسکن 

و بویژه طرح نهضت ملی مسکن ایفا کند.
مهندس بهنام جو لزوم استفاده از روش های نوین و علمی تولید را مورد 
توجه قرار داد و گفت: افزایش بهره وری و کیفیت محصولات می تواند در رشد 

بازار تولید و در نتیجه سودآوری سرمایه گذاری در این صنعت را افزایش دهد.
استاندار قم مساله مهم سوخت و استفاده از حامل های انرژی در تولید 
محصولات این کارخانه را مورد توجه قرار داد و تصریح کرد: استان قم ظرفیت 
بالایی در انرژی های پاک همچون نیروگاه های خورشیدی دارد که استان 
آماده جذب سرمایه گذار در این زمینه هستیم که نمونه های موفقی نیز در 

این عرصه در استان اجرایی شده است.
گفتنی است سرمایه گذار این طرح در ابتدای جلسه شرح کوتاهی از 
تاریخچه احداث و بهره برداری از کارخانه تولید آجر نسوز آذرخش و برخی 

مشکلات موجود ارائه داد.

استاندار قم اعلام آمادگی کرد: 

حمایت از جذب سرمایه گذار درحوزه انرژی های پاک
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مدیر اجرایی باشگاه کلینیک ایرانیان قم گفت : این تیم 
متعلق به هواداران فوتسال قم است و ما باید پاسخگوی 
هواداران عزیز باشیم رفتار ما با آقای کشاورز کاملا در فضای 
حرفه ای بوده و لیکن منجر به نتیجه نشده است.انتظارات 
خود را به ایشان اعلام کرده ایم و انتظار داریم در این دو 
بازی امتیازات مد نظرمان را کسب کنیم و اگر نشد تصمیم 

دیگری اتخاذ خواهیم نمود.
و  اظهارداشت :کادر فنی  پاک در گفت وگویی  مهدی 
بازیکنان ده درصد جریمه شدند و اگر رتبه تک رقمی کسب 

گردد جریمه باز خواهد گشت.
مصدومیت سعید تقی زاده

وی افزود :در زمان عقد قرارداد مشکلی نداشت و به ما هم 
چیزی را اعلام نکرد و در اولین بازی هم مقابل گهر زمین 
در سیرجان بازی درخشانی انجام داد اما اینکه مصدومیت 
خفیفی داشته یا خیر باید عرض کنم در یک فضای اعتماد 

دو جانبه این قرارداد منعقد گردید.
کلینیک ایرانیان و دکتر طاهایی

طاهایی  حسن  محمد  سید  :دکتر  گفت  ادامه  در  وی 
از شخصیت های فرهیخته استان هستند که علاقه مند 
ورزش می باشند و با هدف اینکه هر ساله اسپانسر را تغییر 

ندهیم از ایشان دعوت کردیم تا به تیم استان شخصیت 
دهیم و ضمنا" به تیم استان منابع مالی تزریق نمایند و طی 
این مدت کوتاه در همه زمینه ها پشتیبان ما بوده اند و باعث 

دلگرمی ما شده اند.

 امیدواریم با حضور چنین افرادی بتوانیم بار دیگر فوتسال 
قم را در سطح کشور مدعی قهرمانی ببینیم.

اعلام عدم نیاز کشاورز به ابراهیم بیگی
وی خاطرنشان کرد:به دلیل حضور هاشم فرج زاده در 

کادر فنی به ناچار یک نفر باید کسر میشد که طبق اعلام 
سرمربی محترم آقای ابراهیم بیگی از کادر فنی جدا شدند 
ولی در باشگاه حضور دارند و در بخش دیگری از ایشان 

استفاده خواهیم نمود.
یدالله یامولا مشاور فنی مدیرعامل

پاک  اضافه کرد:آقای یامولا قرارداد داشتند و علاقمند 
بودند به باشگاه و فوتسال قم خدمت نمایند لذا به عنوان 
مشاورفنی مدیرعامل نکات فنی را به ایشان منتقل خواهند 

نمود.
آینده بسیار امیدوار هستیم 

مدیر اجرایی باشگاه کلینیک ایرانیان قم در پایان گفت 
:این تیم بازیکنان امید هستند.خاصیت جوان هم نوسان 
نتایج  فصل  ابتدایی  مقطع  در  که  می باشد  بالا  بسیار 
خوبی حاصل شد و اکنون در این مقطع دچار عدم تمرکز 
شده اند که با کسب یک برد رفع می شود و در مسیر مناسب 
قرار میگیرد. هیچ ادعایی نداریم و ادامه دهنده زحمات 
دوستانی هستیم که در ابتدای فصل با سختی و مشقت 
فراوان تیم را تشکیل دادند و اکنون تحویل ما شده است. به 
آینده بسیار امیدوار هستیم و اکنون نیازمند وفاق و همدلی و 

حمایت همه جانبه از این جوانان شایسته هستیم.

ورزشی

مربی سازنده کاپیتان تیم ملی کشتی آزاد: 

تغییر وزن یزدانی شایعه است
مربی سازنده کاپیتان تیم ملی کشتی آزاد گفت: هیچ تغییر وزنی در دستور 

کار قهرمان جهان و المپیک نیست.
در  مصدومیت  از  بعد  ایران  آزاد  کشتی  ملی  تیم  کاپیتان  یزدانی  حسن 
بازی های المپیک 2024 پاریس بار دیگر کتف خود را جراحی کرد و اکنون 
دوران نقاهت خود را سپری می کند. غیبت یک ساله وی موجب شده تا 
فدراسیون کشتی نام کامران قاسم پور را در لیست اعزام به روسیه قرار دهد. 
حضور قاسم پور در وزن 86 کیلوگرم موجب شده تا شایعه تغییر وزن حسن 
پر  مربی سازنده  واکنش  با  که  شود. شایعه ای  منتشر  رسانه ها  در  یزدانی 

افتخارترین کشتی گیر ایران همراه شد.
با توجه  همت مسلمی روز سه شنبه در گفت وگوی کوتاهی اظهار کرد: 
زیاد در  به احتمال خیلی  او  یزدانی،  به مصدومیت و دوران درمان حسن 
نیز در دستور کار  تغییر وزن وی  ندارد.  رقابت های جهانی 2025 حضور 
نیست، اما یزدانی در بازگشت به کشتی بسیار متفاوت خواهد بود. حسن 

مصمم به بازگشت است و هیچ برنامه ای برای خداحافظی ندارد.

با گل شکوهی؛

صعود ایران به فینال جام جهانی فوتبال 
هفت نفره 

فوتبالیست قمی ترکیب تیم ملی کشورمان به فینال جام جهانی فوتبال 
هفت نفره صعود کرد.

به گزارش ایمان ؛ تیم فوتبال هفت نفره کشورمان که مهدی شکوهی 
فوتبالیست قمی را در ترکیب خود داشت، روزسه شنبه در بازی نیمه نهایی 
جام جهانی با 4 گل از سد برزیل گذشت و به فینال این رقابت ها راه یافت و 

جمعه برای کسب عنوان قهرمانی به مصاف تیم ملی اوکراین می رود.
مهدی شکوهی زننده یکی از چهار گل تیم ملی کشورمان در این بازی بود.

ملی پوشان فوتبال هفت نفره ایران پیش از این و در مرحله گروهی و یک 
چهارم نهایی تیم های ونزوئلا، ایرلند جنوبی، آلمان و آمریکا را شکست داده 

بود.
رقابت های جام جهانی فوتبال هفت نفره به میزبانی شهر بارسلون در اسپانیا 

برگزار شد.
 

درخشش تنیس بازان قم در مسابقات
 رده سنی کشور

پسران تنیس باز قمی موفق شدند با عملکرد درخشان در مسابقات تنیس 
رده سنی کشور به مرحله یک چهارم نهایی صعود کنند.

 مسابقات تنیس رده های سنی کشور به میزبانی یزد در حالی برگزار می شود 
که تنیس بازان استان قم با درخشش خود موفق شدند به جمع 8 نفر پایانی 
این رقابت ها راه پیدا کنند.بدین ترتیب در رده سنی زیر 10 سال، محمدامین 

طالب زاده توانست جواز حضور در مرحله یک چهارم نهایی را کسب کند.
 در رده سنی 16 سال هم محمد حسین زاده در میان برترین بازیکنان این 
رده قرار گرفت و به جمع 8 نفر پایانی صعود کرد.همچنین سهیل برخوردار 
در دو رده سنی 16 و 18 سال، توانست به مرحله نهایی راه پیدا کند و در رده 
سنی 18 سال هم محمدعلی لکی و ابوالفضل علوی موفق شدند به جمع 8 

نفر پایانی راه پیدا کنند.
 

حضور دختران مستعد بسکتبال قم 
در اردوی تیم ملی

تمرینات انتخابی دختران بسکتبالیست زیر 18 سال در خانه بسکتبال قم 
برگزار شد و در پایان 7 بسکتبالیست برتر برای حضور در اردوی تیم ملی، 

معرفی شدند. 
برای  کشور  بسکتبال  فدراسیون  فراخوان  راستای  در  ایمان،  گزارش  به 
شناسایی بازیکنان مستعد زیر 18 سال و آمادگی جهت حضور در خزانه 
تیم ملی سال 2026، هیأت بسکتبال استان قم اقدام به برگزاری تمرینات 
انتخابی دختران در خانه بسکتبال قم کرد.در پایان از بین 18 ورزشکار قمی 
که تمامی شرایط مطرح شده توسط فدراسیون بسکتبال کشور را داشتند، 7 
بازیکن با عملکرد فنی بهتر شناسایی شدند و قرار است این بازیکنان برای 

شرکت در مرحله بعدی اردوها به فدراسیون بسکتبال کشور معرفی شوند.
 بدین ترتیب یگانه افسر، نازنین زهرا دهقانی، حدیثه محمدی بیدهندی، 
سارا جمشیدی کوهساری، مهسان جهان شاقلو، کیانا کیماسی نژاد و باران 
وفایی خاتونی 7 بسکتبالیست منتخب زیر 18 سال استان قم هستند. مرحله 
بعدی اردوها در تاریخ  6 و 7 آذرماه در شهر قدس تهران برگزار خواهد شد که 
7 بسکتبالیست منتخب قم همراه مربی استانی خود خانم مهدیه محمدی به 

این اردو اعزام خواهند شد.

با کسب یک مدال طلا و یک نقره؛

 درخشش پسران نونهال قم در جشنواره 
بوکس ایران

پسران نونهالان بوکس قم با کسب یک مدال طلا و یک نقره در جشنواره 
بوکس خردسالان ایران خوش درخشیدند.

به گزارش ایمان؛ امیرمحمد سرابی نماینده قم در وزن 48 کیلوگرم این 
رقابت ها با غلبه بر همه حریفان روی سکوی قهرمانی ایستاد و صاحب نشان 

نقره شد.
امیرعباس عبدالهی هم در وزن 28 کیلوگرم به روی رینگ رفت و با قبول 

شکست در بازی پایانی صاحب گردن آویز نقره شد.
این  امیرعلی محمدزاده و محمدطا ها چهرقانی دیگر نمایندگان قم در 

رقابت ها از کسب عنوان برتر باز ماندند.
دومین مرحله جشنواره بوکس خردسالان ایران با حضور 148 بوکسور از 
سراسر کشور در سالن شهید همت مجموعه ورزشی شیرودی تهران برگزار 

شد.

تیم فوتبال ایران با برتری دشوار سه بر دو مقابل قرقیزستان در بیشکک، یک 
قدم به حضور در جام جهانی 2026 نزدیک تر شد.

به گزارش ایمان ،تیم ملی فوتبال کشورمان از ساعت 17:30 روز سه شنبه 
در در چارچوب دیدارهای هفته ششم گروه A انتخابی جام جهانی 2026 در 

ورزشگاه شهر بیشکک به مصاف قرقیزستان رفت و سه بر دو پیروز شد.
در حالی ما نینگ با کمک های ژو فی و ژانگ چنگ از چین، قضاوت این 
مسابقه را بر عهده داشتند که تیم کشورمان پس از 4 برد و یک مساوی در 
5 مسابقه قبلی به دنبال تکرار پیروزی دور رفت و نزدیک تر شدن به صعود 
زودهنگام بود. در سوی دیگر قرقیزستان که با 3 امتیاز در رده پنجم جدول 

گروه قرار داشت، به دنبال کسب نتیجه در این بازی خانگی بود.
همان طور که پیش بینی می شد تیم کشورمان از همان ابتدای مسابقه 
توانست بر جریان بازی مسلط شود و شاگردان امیر قلعه نویی با در اختیار 
داشتن مالکیت توپ به دنبال یک گل زودهنگام بودند تا در ادامه مسابقه با 

شرایط فشار کمتری به بازی ادامه بدهند.
در دقیقه 6 ضربه سر مهدی طارمی روی سانتر علی قلی زاده، از کنار دروازه با 
اختلاف کمی به بیرون رفت تا اولین خطر جدی روی دروازه تیم میزبان شکل 

بگیرد.

در دقیقه 12 سرانجام فشار ایران جواب داد و مهدی طارمی توانست روی 
یک ریباند دروازه قرقیزستان را باز کند و تیم کشورمان یک بر صفر پیش باشد.

ضربه سر سعید عزت اللهی روی کرنر ارسالی محمد کریمی از سمت چپ را 
دروازه بان قرقیزستان دفع کرد و در ادامه توپ پس از برخورد با پای بازیکن دیگر 
این تیم جلوی پای طارمی افتاد و او هم با یک ضربه دقیق دروازه توکوتائف 

ارژن را باز کرد.
فشار ایران پس از گل اول هم ادامه داشت، قرقیزستان هم با بیرون آمدن از 
زیر فشار اولیه به دنبال جبران بود. با این حال شاگردان ماکسیم لیسیتسین 

توان زیر فشار گذاشتن تیم ایران را نداشتند.
در دقیقه 33 تیم ایران به گل دوم هم رسید. سردار آزمون روی یک ضد حمله 
با یک پاس عمقی صالح حردانی را با دروازه بان قرقیزستان تک به تک کرد و او 
هم، تیم کشورمان را 2 بر صفر پیش انداخت. در دقایق پایانی نیمه اول فشار 
قرقیزستان روی دروازه ایران بیشتر شد، به طوری که در وقت های تلف شده، 
بازیکنان این تیم صاحب یک موقعیت خوب در شش قدم شدند اما ضربه 
بازیکن قرقیز از کنار دروازه با اختلاف کمی به بیرون رفت.در نهایت نیمه اول با 

پیروزی 2 بر صفر ایران مقابل قرقیزستان به پایان رسید.
نیمه دوم را قرقیزستان هجومی تر و بهتر از تیم کشورمان آغاز کرد. در دقیقه 

50 در اولین موقعیت جدی، ضربه آلماز بکوف را علیرضا بیرانوند از زیر طاق 
دروازه بیرون کشید. در ادامه کرنر ارسالی از سمت چپ را جوئل کوجو از پشت 
شش قدم با یک ضربه سر دقیق وارد دروازه ایران کرد تا قرقیزستان اختلاف 
را به یک گل برساند و نتیجه 2 بر یک شود. کوجو، مهاجم غنایی الاصل 
قرقیزستان در حالی دروازه ایران را باز کرد که گفته می شود باشگاه استقلال به 

دنبال جذب این بازیکن است.
فشار قرقیزستان ادامه پیدا کرد و در دقیقه 58، خطای علی نعمتی روی 
تا داور چینی در  عبدالرحمانوف عادل جان در محوطه جریمه سبب شد 
سوتش به نشانه پنالتی بدمد. در ادامه کوجو پشت ضربه قرار گرفت و توپ 
را برخلاف حرکت بیرانوند وارد دروازه ایران کرد تا نتیجه مسابقه 2-2 شود و 

قرقیزستان در خانه به بازی برگردد و کار را به تساوی بکشاند.
بازی روان و هجومی قرقیزستان ادامه پیدا کرد و تیم کشورمان برخلاف نیمه 
اول نمایش خوبی نداشت و میانه زمین را از دست داده بود. با این حال تیم 
کشورمان در دقیقه 76 روی یک ضد حمله و با ضربه سر سردار آزمون روی 

سانتر ارسالی میلاد محمدی از سمت راست، به گل سوم رسید.
در ادامه تیم کشورمان با میدان داری سعی در حفظ برتری داشت، در سوی 
دیگر قرقیزستان هم پس از دریافت گل سوم از تب و تاب افتاده بود و مانند نیمه 

اول تیم کشورمان جریان بازی را در اختیار داشت.
در نهایت تیم ملی کشورمان توانست با نتیجه 3 بر 2 قرقیزستان را شکست 
 A دهد و با کسب پنجمین برد با 16 امتیاز جایگاهش را در صدر جدول گروه

حفظ کند و در آستانه صعود باشد.
آزمون: تیم ملی از نظر ذهنی در حد حرفه ای نیست

مهاجم تیم ملی فوتبال ایران می گوید تیم ملی از نظر ذهنی در حد حرفه ای 
نیست و امیدواریم این مشکل قبل از جام جهانی برطرف شود.

سردار آزمون پس از برتری 3 بر 2 تیم ملی فوتبال ایران مقابل قرقیزستان 
در جریان هفته ششم مرحله سوم مقدماتی جام جهانی 2026 که از ساعت 
17:30 در بیشکک برگزار شد،   اظهار کرد: متاسفانه از نظر ذهنی در حد 
حرفه ای نیستیم و زمانی که 2 گل جلو می افتیم فکر می کنیم پیروز شده ایم. 

امیدوارم قبل از جام جهانی این مشکل را برطرف کنیم.
جام  انتخابی  مسابقات  از  مرحله  این  در  ایران  صدرنشینی  مورد  در  وی 
جهانی، عنوان کرد: اگر در صدر جدول قرار داریم لیاقت این را داشته ایم که در 

این جایگاه قرار گیریم و این اتفاق به دلیل تلاش تیم بوده است.
مهاجم تیم ملی فوتبال ایران افزود: درست است که سخت میبریم اما مهم 

این است که برنده مسابقه هستیم و این از زیبایی های فوتبال است.

ایران به صعود نزدیک تر شد

 بُرد سخت  تیم ملی فوتبال در بیشکک

مدیر اجرایی باشگاه کلینیک ایرانیان قم خبرداد:

فرصت دو هفته ای به فرهاد کشاورز

و  کرده ایم  ورود  استقلال  باشگاه  اتفاقات  به  گفت:  جوانان  و  ورزش  وزیر 
خبرهای خوشی در راه است که از سوی مسئولان مربوطه اعلام می شود.

احمد دنیامالی که برای تماشای تمرین تیم ملی بسکتبال به مجموعه ورزشی 
آزادی رفته بود در جمع خبرنگاران به مسائل مختلف ورزش کشور پرداخت و 
در واکنش به سئوال خبرنگاری در خصوص آخرین شرایط باشگاه استقلال 
اظهار داشت: همانطور که گفته بودیم به اتفاقات باشگاه استقلال ورود کرده ایم 
و اتفاقات خوبی در شرف انجام است که از سوی مدیران مسئول این باشگاه 

اعلام خواهد شد.
برای بازی های آسیایی همه تمهیدات تدارک دیده شده است 

وی ادامه داد: 4 رشته توپی مهم داریم که در کنار فوتبال،  بسکتبال ، والیبال و 
هندبال هم برای ما مهم هستند و در بازی های آسیایی روی این رشته ها حساب 
کرده و باید برای ما مدال آوری کنند. پوست اندازی و جوانگرایی برای ما مهم 
است و بازیکنان جوان باید به تیم های ملی تزریق شوند. اگر تیم ملی قوی 
مدنظر ماست باید در رده های سنی کار کنیم و این را باید از نوجوانان شروع کرد 

و در جوانان و امیدها ادامه داد.
وزیر ورزش و جوانان تاکید کرد: باید به گونه ای کار کنیم که هر ورزشکار این 
حس را داشته باشد که ورزشکار دیگری پشت سر اوست و اگر کوتاهی کند،  جا 
خواهد ماند. در خصوص فوتبال کل بحث آماده سازی و تیم امید به فدراسیون 
فوتبال واگذار شده است تا مسیر به خوبی پیش برود. 50 سال است فوتبال به 

المپیک نرفته است؛ این به دلیل عدم بضاعت ما نیست بلکه سبک مدیریتی و 
ناهماهنگی هایی که به وجود آمده، باعث شد آن نتایج به دست بیاید.

دنیامالی گفت: برای بازی های آسیایی همه تمهیدات تدارک دیده شده 
است. بازی های کشورهای اسلامی و بازی های آسیایی جوانان در تاشکند را 
خواهیم داشت و در همه این میادین سعی می کنیم با همه بضاعت وارد میدان 

شویم.
نیاز داریم ورزشگاه های کشور به روز رسانی شود 

وی در خصوص شرایط آماده سازی ورزشگاه آزادی تهران تاکید کرد: باید از 
این مجموعه مراقبت کرد و ادامه مقاوم سازی را به گونه ای برنامه ریزی می کنیم 
که استادیوم در حال استفاده باشد و ادامه کارها نیز ادامه داشته باشد. مردم باید 
بدانند که AFC از بابت بحث هایی که فیفا ابلاغ می کند شرایط جدیدی را ایجاد 
می کند که نیاز به تغییر فضا و استانداردهای لازم دارد. در مورد استانداردها، 
آماده سازی انجام می شود و تاکید من این است که چمن های ما باید به شکل 
نوینی اجرا شود. باید ورزشگاه های ما در شان مردم ایران باشد و بحث نظافت و 

چارچوب هایی که باید باشد، انجام شود.
وزیر ورزش و جوانان یادآور شد: نیاز داریم ورزشگاه های کشور به روز رسانی 
شود، ما نباید مشکلی به نام ورزشگاه داشته باشیم. وقتی تصمیم گرفتم در 
حوزه ورزش وارد شوم، خودم را آماده نقد کردم و این باید در مدیریت تعریف 
شود. وقتی تیم ما با یک نتیجه پرگل برنده می شود و عده ای در فضای رسانه ای 
حرفی می زنند، نباید ناراحت شد و باید این حرف ها را گوش کنیم. باید حرف 
مردم را بشنویم. باید کار خودمان را درست انجام دهیم و رضایت مردم را جلب 
کنیم. به مربیان و بازیکنان هم می گویم در برابر نقد، هراسی به خود راه ندهند و 
این نقدها را به چشم کارشناسی ببینند. از سویی دیگر هم از دوستان می خواهم 

به گونه ای نقد کنند که روحیه ورزشکاران تخریب شود.

وزیر ورزش و جوانان:

 در استقلال اتفاقات خوبی رقم خواهد خورد

رئیس فدراسیون فوتبال گفت: صنایع به کمک فوتبال 
بیایند.

مهدی تاج  روز سه شنبه در مجمع انتخاباتی رئیس 
هیات فوتبال خراسان شمالی در بجنورد، اظهار کرد: 
انتخاب در فوتبال یک حرف و اداره آن، یک حرف دیگر 
است، اداره فوتبال کار سختی است و در آن انتقاد هست 
و انتقاد بجا نیز در آن زیاد است. انتقاد بجا را باید به جان 
دل خرید و انتقادی های بی جا را نیز در اندازه مقدور تا 

جایی که امکان دارد، پاسخ داد.
وی ادامه داد: در خراسان شمالی و برخی استان های 
مانند این استان، علاقه وافر برای اداره فوتبال نیاز است، 

چراکه منابعی نیست.

وی بیان کرد: تلاش ما این است تا منابع فوتبال را به 
خود فوتبال بیاوریم و مجوز حرفه ای که هم اکنون در 
فوتبال باب شده است، یکی آن است که منابع فوتبال در 

خود فوتبال بیاید یعنی باشگاه ها استاندارد شوند.
تاج تصریح کرد: اکنون باشگاه ها در حال استاندارد 
شدن هستند. هفت باشگاه آقایان و دو باشگاه حرفه 
ای بانوان مجوز حرفه ای را از AFC دریافت کرده اند و 

بازیکنان دیگر طلب طولانی مدت از باشگاه ها ندارند.
وی تاکید کرد: حتی ورزشگاه ها الان استانداردسازی 
می شوند و طی یکی دو ماه آینده 16 ورزشگاه استاندارد 
خواهیم داشت و اگر این اتفاق نمی افتاد تمام ورزشگاه 

ها را انجام مسابقه حذف می کردند.

رئیس فدراسیون فوتبال ادامه داد: ما اگر درآمدهای 
روز مسابقه، دور زمین، روی پیراهن، اسپانسر بازیکن ها 
را بتوانیم بگیریم آن وقت است که می توانیم به فوتبال 
خراسان شمالی پول کافی بدهیم؛ اما الان مانند یک  
تاکسی می مانیم که 70 درصد مسافران را به صورت 
مفتی سوار می کنیم و در حال حاضر تلاش می کنیم که 

این درآمدها احصا شود.
وی گفت: اگر ما در فوتبال ساحلی اندکی هزینه کنیم 
می توانیم  پیشرفت های خوبی داشته باشیم، الان سوم 
دنیا هستیم و با مقداری هزینه به پیشرفت های خوبی 

خواهیم رسید.
تاج افزود: ما در فوتسال چهارم دنیا هستیم، در فوتبال 

و فوتسال مقام آوردن، کالای بزرگی است.
کنند،  کمک  فوتبال  به  باید  صنایع  کرد:  تاکید  وی 
حداقلش  دارند،  اجتماعی  های  مسئولیت  صنایع 
یک تیم داری اولیه داشته باشند و کار سختی نیست و 
استاندار، نماینده مجلس، هیات و ... پای کار بیایند و آن 

را مطالبه کنند.

مهدی تاج :

صنایع به کمک فوتبال بیایند
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زیباکلام به پزشکیان: 

انتصاب از درون جبهه پایداری وفاق ملی نیست

صادق زیباکلام، فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: اگر آقای پزشکیان، 
مشاوران و اطرافیانش معتقد هستند که فلان شخص از جبهه پایداری و 
اصولگرایان تندرو برای استانداری، وزارت یا ... منصوب شود تا دشمنی آنان 

با ما کمتر شود، نام آن وفاق ملی نیست.
براساس این گزارش ، تعریف و تفسیرهای متفاوتی در چندماهی که از 
عمر دولت پزشکیان گذشته از سوی اهالی چپ و راست سیاست به گوش 
می رسد. چنانچه، برخی از اصلاح طلبان بر این باورند که پزشکیان کاندیدای 
این جریان بوده و باید از حامیان خود در دولت استفاده کند. برخی دیگر هم 
تاکید دارد که پزشکیان برای حرکت در جهت وفاق ملی باید از همه جناح ها 

و چهره های مختلف سیاسی در دولت استفاده کند. 
صادق زیباکلام، فعال سیاسی اصلاح طلب نیز از دیگر چهره هایی بود که 
این سوال را با او به اشتراک گذاشتیم. او بر این باور است که موضوعی به نام 

وفاق ملی نه در ایران و نه در هیچ کشور دیگری وجود ندارد. 
آقای  »اگر  گفت:  خبرآنلاین  خبرگزاری  به  سیاسی  علوم  استاد  این 
پزشکیان، مشاوران و اطرافیانش معتقد هستند که فلان شخص از جبهه 
پایداری و اصولگرایان تندرو برای استانداری، وزارت یا ... منصوب شود تا 

دشمنی آنان با ما کمتر شود، نام آن وفاق ملی نیست.«
 اظهارات صادق زیباکلام، فعال سیاسی اصلاح طلب، را درباره تغریف وفاق 

ملی در ادامه در خبرگزاری خبرآنلاین بخوانید؛
* تعریف و تفسیر شما از شعار »وفاق« رئیس جمهور چیست؟ برخی 
این شعار را بخاطر شفاف نشدن از سوی رئیس جمهور پاشنه آشیل 
دولت می دانند که مسیر را برای سهم دادن به طیف های مختلف و 
حتی رقبا و مخالفان دولت باز کرده است و برخی هم معتقدند با این 
رویکرد فشارها به دولت برای عملیاتی کردن برخی شعارها و برنامه 
هایش برداشته یا کمتر می شود؟ فکر می کنید این مسیر انتصابات در 

دولت در چارچوب وفاق قابل تعریف و قابل دفاع است؟
تحولات  اصلی ام،  که تخصص  علوم سیاسی  استاد  عنوان یک  به  من 
سیاسی و اجتماعی معاصر ایران بوده است، می گویم که که ما موضوعی به 
نام وفاق ملی نه در ایران و نه در هیچ کشور دیگری نداریم. فرض کنید، در 
انتخابات اخیر آمریکا که در چند روز گذشته برگزار شد، یک نفر می گفت که 

باید به سمت وفاق ملی برویم، چه معنایی در آمریکا داشت؟ هیچ.
وفاق ملی در ایران، مصر، پاکستان و انگلستان و ... معنا ندارد. برای اینکه 
کنشگران، احزاب، تشکل های مختلف سیاسی افراد مختلف که در حوزه 
سیاست هستند؛ به دنبال مسائل و منافع خودشان هستند و به دنبال باور 
و اعتقاد خودشان هستند و موضوعی به نام وفاق ملی نمی تواند به وجود 

بیاید. 
ممکن است سوال کنید که آیا می توان راجع به یک کلیاتی که درباره منافع 
ملی و کل ایران است، یک اجماع داشته باشیم؟ پاسخ به این سوالی منفی 
است. حتی درباره اینکه مسئله ای به خیر و صلاح ایران است، نمی توان 

وفاق داشت.
من صادق زیباکلام معتقدم ما باید برای پیروزی دونالد ترامپ به آمریکا 
تبریک بگوییم و به مردم این کشور که میلیون ها نفر در انتخابات شرکت 
کردند، احترام بگذاریم. آقایان سعید جلیلی، حمید رسایی و محمود نبویان 

پیام تبریک به پیروزی ترامپ را خیانت می دانند.
من معتقد هستم که مسائل هسته ای به این شکلی که در دو دهه گذشته 
شکل گرفته، به سود منافع ملی نبوده است، در حالی که این آقایان معتقدند 
باید این سیاست را ادامه داد. من معتقد هستم که ادامه دادن سیاست 
نابودی اسرائیل به نفع منافع ملی ایران نیست ولی آن آقایان که نام بردم، 

معتقدند که شعار نابودی اسرائیل به نفع منافع ملی است.
من معتقد هستم که شعار مرگ بر آمریکا و دشمنی با این کشور، منافع 
ملی ایران را در 46 سال گذشته ریشه کن کرده است و آنان معتقد هستند 
که مذاکره و صلح با آمریکا منافع ملی ایران را از بین برده است. بنابراین، 
شعارهایی چون وفاق ملی، اتحاد ملی و اجماع ملی به عنوان شعار قشنگ 

هستند اما هیچ واقعیت جدی نمی توانند داشته باشند. 
اگر آقای پزشکیان، مشاوران و اطرافیانش معتقد هستند که فلان شخص 
از جبهه پایداری و اصولگرایان تندرو برای استانداری، وزارت یا ... منصوب 
شود تا دشمنی آنان با ما کمتر شود، نام آن وفاق ملی نیست. آقای پزشکیان 
به جای اینکه این مسائل را ملاک قرار بدهد و اسم آن را وفاق ملی بگذارد، 
تجربه، شایستگی و سوابق اجرایی را ملاک قرار بدهد. نه اینکه یک فردی را 

انتخاب کنند که دشمنی جبهه پایداری را کمتر کنند. 

پروانه مافی؛

ساختار حزبی باید مورد قبول همه ارکان نظام قرار گیرد
کرد:  تاکید  اسلامی،  شورای  مجلس  ادوار  نماینده 
درست است که رئیس جمهور از یک حزب خاص نیامده 
با دیدارها و  و به طور مشخص عضو حزبی نیست اما 
نشست هایی که در این مدت با احزاب مختلف داشته 
است، نشان داد که ایشان به کار حزبی علاقه مند بوده و 
گوش شنوایی برای شنیدن نقطه نظرات احزاب مختلف 

دارد.
کرد:  تاکید  اسلامی،  شورای  مجلس  ادوار  نماینده 
درست است که رئیس جمهور از یک حزب خاص نیامده 
با دیدارها و  و به طور مشخص عضو حزبی نیست اما 
نشست هایی که در این مدت با احزاب مختلف داشته 
است، نشان داد که ایشان به کار حزبی علاقه مند بوده و 
گوش شنوایی برای شنیدن نقطه نظرات احزاب مختلف 

دارد.
پروانه مافی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به نقش احزاب 
در کارآمدسازی نظام اجرایی و سیاسی کشور، بیان کرد: 
تعریفی که از حزب در همه جای دنیا و در کشور ما وجود 
دارد این است که حزب یک جایگاه سیاسی است که افراد 
برای گرفتن قدرت در آن حضور پیدا کرده و تمرین می 
کنند و آماده می شوند و در زمانی که لازم بود در قدرت 
قرار می گیرند. این یک تعریف ساده از کارکرد و فعالیت 
حزب است. در همه جای دنیا نیز این تعریف وجود دارد. 
کسانی که دوست دارند کار سیاسی انجام داده و قصد 

ورود به قدرت دارند، وارد احزاب می شوند.
احزاب با تربیت نیروهای با انگیزه و علاقه مند می 

توانند در عرصه قدرت نقش آفرین باشند
وی اظهار کرد: جنبه مفید این کار این است که احزاب 
افراد تازه وارد که در عین حال علاقه مند و با انگیزه و 
عموما نیز جوان هستند را تربیت می کنند. این افراد 

در بخش های مختلف احزاب قرار گرفته و فعالیت می 
کنند. این افراد آماده می شوند و با ریزه کاری ها و کلیات 
و جزئیات کار آشنا می شوند. این آشنایی به نوعی افراد  را 
برای حضور در عرصه های سیاسی آماده می کند. بعد از 
اینکه سازمان حزب توانست نیروهای طرفدار را به خوبی 
جمع آوری و تربیت کند، انگیزه خوبی برای حضور در 

قدرت در بین هواداران ایجاد می شود.
نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی اضافه کرد: سپس 
حزب و به خصوص سران حزب می توانند با شناسایی 
خوبی که از افراد دارند، آنها را برای جایگاه های سیاسی 
معرفی کنند. در این چارچوب حزبی همه افرادی که در 

یک کشور زندگی می کنند، از پایین ترین سطح سیاسی 
که علاقه فعالیت و کار سیاسی است در این مجموعه های 
حزبی جمع می شوند، آماده می شوند، می آموزند و در 

نهایت مرحله به مرحله در مناسب قدرت قرار می گیرند.
سیاست های کلی کشور باید مدافع احزاب باشد

وی تاکید کرد: این امر سبب می شود یک نوع پیوستگی 
و هم افزایی بین عموم مردم و کانون های قدرت شکل 
بگیرد.  عوامل متعددی مانع تشکیل احزاب قوی می 
شود. از نگاه بنده مهم ترین مانع این است که سیاست 
های کلی کشور مدافع احزاب نیست. در حقیقت احزاب 
از رکن اصلی قدرت باید نیرو بگیرند. زمانی که احزاب 

نتوانند این درک را از ارکان سیاسی کشور بگیرند، طبیعتا 
سست می شوند. ممکن است فعال باشند اما سست می 
شوند. هواداران آنان نیز به همان نسبت و به همان اندازه 
سست می شود. بدین ترتیب احزاب دیگر نمی توانند 
تاثیر گذار باشند. برای تقویت جایگاه احزاب باید نظام 
حزبی مورد قبول سیاستمداران و ارکان نظام باشد. اگر 
کشور به تثبیت نظام حزبی توجه داشته و علاقه مند باشد 
که این اتفاق رخ دهد، باید حمایت از افراد و اشخاص که 
در احزاب عضو می شوند در خصوص داشتن حاشیه 

های امنیتی نیز مورد توجه قرار گیرد.
مافی بیان کرد: از سوی دیگر حمایت های مالی نیز مهم 
است. قطعا این مجموعه های فعال هزینه هایی دارند. 
باید پشتیبانی های مالی وجود داشته باشد. نبود حمایت 
های مالی به قدرتمندی احزاب ضربه وارد می کند؛ البته 
برخی از احزاب در کنار فعالیت های خود، فعالیت های 
اقتصادی می کنند و این امر گاهی شائبه هایی ایجاد می 
کند که مانع فعالیت های اقتصادی احزاب می شود. باید 
نگاه و رویکرد نظام به این نوع فعالیت ها برای پشتیبانی از 

نظام حزبی تغییر کند.
وی در ادامه خاطرنشان کرد: دکتر پزشکیان به عنوان 
ریاست جمهوری شاید خودش یک فرد حزبی نباشد و 
از حزب مشخصی نیامده باشد. البته ایشان مورد تایید 
جبهه اصلاحات بود ولی در یک حزب خاص و مشخصی 
عضویت ندارد. اکنون در حال حاضر ایشان عضو هیچ 
حزبی نیستند. اما اینکه ایشان برای احزاب وقت گذاشته 
و آنان را می بینند و با آنها مذاکره می کنند و نقطه نظرات 
آنان را می شنوند، نشان می دهد که ایشان به کار حزبی 
علاقه مند هستند و این به نظر من نوید مهمی است که 

باید مورد توجه قرار بگیرد.

محمد سالاری فعال سیاسی:

 انتظار از مجلس پایبندی به تحقق گفتمان 
وفاق است

و  جامع الاطراف  نگاه  با  جمهور  رئیس  اینکه  بیان  با  سیاسی  فعال  یک   
فراجناحی موضوع »گفتمان وفاق« را مطرح و خود نیز به آن پایبند بوده و 
عمل کرده اند، گفت: انتظار ما از مجلس در ارتباط با موضوع به این شفافی 

که قطعا نتیجه آن به نفع جامعه خواهد بود همراهی با دولت است.
محمد سالاری درباره مخالفت مجلس با یک فوریت بررسی لایحه اصلاح 
قانون نحوه انتصاب اشخاص در مشاغل حساس و فردی خواندن این لایحه 
از سوی برخی از نمایندگان، گفت: از منظر عموم جامعه تصمیم نمایندگان 
مجلس در ارتباط با لایحه یک فوریتی دولت در ارتباط با مشاغل حساس و 
بحث به کارگیری افرادی که تابعیت مضاعف قهری دارند یک تصمیم مبتنی بر 

سیاه و سفید و صفر و صدی دیدن مسائل کشور بود.
اینکه اکثر کشورهای دنیا و حتی کشورهای همجوار  وی افزود: به رغم 
منطقه، نخبگان سایر کشورها از جمله ایران را بدون هیچ محدودیت و بلکه 
با ارائه بسته های تشویقی جذب می کنند متاسفانه ما در ایران با این قبیل 
رویکردهای سلبی نه تنها نخبگان کشورهای دیگر را جذب نمی کنیم بلکه 

نخبگان خودمان را هم طرد می کنیم.
مخالفت مجلس با اصلاح قانون دوتابعیتی ها با گفتمان وفاق مغایرت دارد

دبیرکل حزب همبستگی ایران اسلامی عنوان کرد: به اعتقاد من تصمیم 
مجلس شورای اسلامی در مخالفت با یک فوریت لایحه اصلاح قانون نحوه 
انتصاب اشخاص در مشاغل حساس با موضوع گفتمان وفاقی که رئیس 
جمهور در این برهه تاریخی به عنوان راهبرد اصلی و اساسی کشور اولویت 
خودشان قرار داده اند، مغایرت اساسی دارد و کشور را ظرفیت نخبگان و 

کارشناسان دلسوز کشور محروم می کند.
و  تصمیم گیری ها  در  مجموع  در  پزشکیان  آقای  کرد:  بیان  سالاری 
تصمیم سازی هایی که در طول کمتر از 100 گذشته روز اتخاذ کرده اند، چه 
در اعلام رویکردها و سیاست های خودشان، چه در فرایند تشکیل کابینه 
به  استانداران همواره تلاش کردند که  انتصاب  و چه در  دولت چهاردهم 

گفتمان وفاق ملی بیش از حد متعارف پایبند باشند.
وی با بیان اینکه آقای پزشکیان رویکردهای خوبی نیز در ارتباط با کم کردن 
شکاف دولت و ملت و مردم با حاکمیت داشتند، اضافه کرد: متاسفانه شاهد 
بودیم که نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه 27 آبان ماه صحن 
علنی مجلس و در جریان بررسی لایحه اصلاح قانون دوتابعیتی ها به اصول 
این وفاق پایبند نبودند و در دومین لایحه ای که بعد از بودجه از سوی آقای 
پزشکیان به مجلس ارائه شده است، با رای غیرقابل انتظار تعداد زیادی از 

نمایندگان به یک فوریت این لایحه مواجه شدیم.
نگاه سلبی نمایندگان به ظرفیت های ارزشمند جامعه

عضو هیات رئیسه جبهه اصلاحات ایران عنوان کرد: تصور عمومی این 
اسلامی  شورای  مجلس  تندروی  نمایندگان  از  محدودی  تعداد  که  است 
توانستند نگاه سلبی خود را که نسبت به برخی از افراد و شخصیت های خدوم 
و نخبه کشور از جمله آقای ظریف به عنوان یکی از ظرفیت های ارزشمند 

جامعه امروز ایران داشتند به سایر نمایندگان تصری دهند.
مجلس در اقدامی ناباورانه موضوع دوتابعیتی ها را به سطح یک فرد 

تقلیل داد
اقدامی  در  اسلامی  شورای  مجلس  معتقدم  کرد:  خاطرنشان  سالاری 
غیرقابل انتظار موضوع به این مهمی و با اهمیتی را که افراد زیادی در کشور 
را در برمی گیرد، به سطح فرد یا افرادی خاص تقلیل داد در حالی که آقای 
پزشکیان لایحه را به شکلی تدوین کرده بود که مشمول همه شهروندان ایرانی 

باشد.
عدم تطبیق تصمیم مجلس درباره دوتابعیتی ها با منطق حاکم بر 

فضای عمومی جامعه
شخصیت های  درباره  اسلامی  شورای  مجلس  تصمیم  شد:  یادآور  وی 

دوتابعیتی با منطق حاکم بر فضای عمومی جامعه تطبیق نداشت.
بر  و عرف عمومی حاکم  منطق  تهران گفت:  عضو سابق شورای شهر 
فضای جامعه به راحتی می تواند استدلال کند و استدلال هم می کند و در 
فضای رسانه ای و مجازی هم اینگونه مطرح می شود که، فردی که فرزندانش 
بالغ شده اند اساساً به لحاظ مبانی شرعی و قانونی، دیگر الزامی به تمکین 
توسط پدر یا مادر ندارند و به موجب مبانی دین اسلام، عرف جامعه و قوانین 
بین المللی، این فرزندان بالغ اختیار دارند که خودشان برای خودشان تصمیم 
بگیرند. سالاری افزود: به عنوان مثال فرزندان یک فرد یا خانواده  به کشوری 
می روند )مهاجرت می کنند( و تابعیت آن کشور را می گیرند اساساً این تصمیم 

آنها با اعمال منع از سوی والدین آنها نمی تواند ملغی شود.
وی با بیان اینکه چگونه است که پدر یا مادر فرزندانی که تابعیت کشوری را 
اخذ کرده اند از ارائه خدماتی در سطح جامعه خود و به کارگیری در مشاغل 
حساس محروم می شوند، عنوان کرد: البته در اینجا مسائل حساس آنگونه 
که در قانون مصوب تعریف شده متاسفانه از سطح نهاد ریاست جمهوری تا 
بخشداری ها را شامل می شود و کلمه حساس در اینجا مخدوش شده است.

قانون  اصلاح  درمورد  مجلس  نمایندگان  نظر  تغییر  شاهد  امیدواریم 
دوتابعیتی ها باشیم

فعال سیاسی اصلاح طلب ادامه داد: انتظار می رود رئیس مجلس همچنان 
که در پایان جلسه روز یکشنبه 27 آبان بعد از مخالفت با یک فوریت لایحه 
اصلاح قانون نحوه انتصاب اشخاص در مشاغل حساس اعلام کردند که 
موضوع را به کمیسیون اجتماعی ارجاع داده اند، این لایحه به زودی در 
فرایند عادی مورد بررسی قرار بگیرد و با جریان سازی منطقی و مبتنی بر 
استدلال های درستی که در سطح جامعه و رسانه ها انجام می شود ما شاهد 

تغییر تصمیم نمایندگان مجلس در مواجهه با مسائل کشور باشیم.
سالاری اظهار کرد: اگر ما نتوانیم مسائلی به این واضحی و روشنی که بسیار 
ساده توسط شهروندان عادی جامعه قابلیت نقد کردن دارد را در رابطه دولت و 
مجلس حل کنیم چگونه می توانیم به مجموعه ابربحران هایی که در حوزه های 
مختلف اعم از سیاست خارجی و سیاست منطقه ای و در عرصه های داخلی 
و ناترازی هایی که با آن مواجه هستیم غلبه کنیم و این موضوع انتظار عمومی 

جامعه از مجلس شورای اسلامی است.
وی تاکید کرد: به اعتقاد من اگرچه مخالفت نمایندگان مجلس با لایحه 
دولت درخصوص قانون مشاغل حساس به یک فوریت این لایحه بود و به 
دستور رئیس مجلس مقرر شد در کمیسیون تخصصی اجتماعی به صورت 
عادی مورد بررسی قرار بگیرد، ولیکن محتوای صحبت های مخالفین از یک 
طیف خاص، اساسا معطوف به رسیدگی به صورت فوریت یا غیرفوریت نبود 
بلکه با اصل لایحه دولت و با ماهیت و محتوای لایحه دولت مخالفت شد که 

جای نگرانی جدی دارد.
انتظار ما از مجلس پایبندی به تحقق گفتمان وفاق بود

این فعال سیاسی با اشاره به بحث وفاق مدنظر رئیس جمهور با بیان اینکه 
شاید برای اولین بار رئیس جمهور کشوری با نگاه جامع الاطراف و فراجناحی 
موضوع مهمی را به عنوان »وفاق و گفتمان وفاق« مطرح کرده و این موضوع 
را دنبال می کند و در حوزه اختیارات و اعلام رویکردهایش به آن پایبند است، 
افزود: انتظار ما از قوه مقننه در ارتباط با موضوع به این شفافی که قطعاً نتیجه 

آن به نفع جامعه و حل مسائل کشور خواهد بود همراهی با دولت است.
سالاری تاکید کرد: انتظار ما از نمایندگان مجلس این بود که در ارتباط با 
تحقق گفتمان وفاق که این روزها فراوان از سوی آنها مطرح و در مطالبه گری 
برخی از آنها در انتصابات، بسیار از رئیس جمهور تجلیل و مورد مطالبه قرار 

می گیرد، پایبند می بودند.

بیانیه مطبوعاتی مشترک سه کشور در خصوص نشست سه جانبه جمهوری  
اسلامی ایران، عربستان سعودی و جمهوری خلق چین منتشر شد.

 دومین نشست کمیته سه جانبه مشترک جمهوری اسلامی ایران، عربستان 
سعودی و چین به منظور پیگیری موافقتنامه پکن در تاریخ 29 آبان ماه 1403 
در شهر ریاض برگزار گردید. این نشست به ریاست ولید عبدالکریم الخریجی 
معاون وزیر خارجه پادشاهی عربستان سعودی و با مشارکت هیات جمهوری 
اسلامی ایران به ریاست مجید تخت روانچی معاون سیاسی وزیر امور خارجه 
جمهوری اسلامی ایران و هیات چین به ریاست دنگ لی معاون وزیر خارجه 

جمهوری خلق چین انجام شد.

اجرای  به  خود  تعهد  بر  دیگر  بار  سعودی  عربستان  و  ایرانی  های  طرف 
کامل موافقتنامه پکن و تلاش مستمر برای انسجام روابط همسایگی بین 
کشورهایشان از طریق التزام به منشور ملل متحد و اساسنامه سازمان همکاری 
اسلامی و حقوق بین الملل از جمله احترام به حاکمیت، استقلال و امنیت 
دولت ها تاکید نمودند. علاوه بر این، پادشاهی عربستان سعودی و جمهوری 
اسلامی ایران از نقش مثبت و مستمر جمهوری خلق چین و اهمیت حمایت و 

پیگیری آن کشور برای اجرای موافقتنامه پکن استقبال کردند.
جمهوری خلق چین آمادگی خود را برای تداوم حمایت و تشویق گام های 
برداشته شده از سوی جمهوری اسلامی ایران و پادشاهی عربستان سعودی به 

منظور توسعه مناسبت شان در حوزه های مختلف اعلام داشت.
سه کشور از پیشرفت مستمر در روابط جمهوری اسلامی ایران و عربستان 
سعودی و فرصت هایی که برای ارتباطات مستقیم بین دو کشور در تمامی 
سطوح و بخش ها فراهم می کنند، استقبال کردند و اهمیت این تماس ها و 
دیدارها و ملاقات های مشترک بین مسوولین عالی دو کشور را به ویژه در سایه 
تشدید تنش های جاری در منطقه که امنیت منطقه و جهان را تهدید می کند، 

مورد توجه قرار دادند.
مشارکت کنندگان همچنین از پیشرفت خدمات کنسولی بین دو کشور و 
فراهم کردن زمینه حضور 87000 زائر ایرانی جهت انجام حج تمتع و 52000 
ایرانی برای ادای عمره در آرامش و امنیت در ده ماه اول 2024 استقبال کردند.

آنها از برگزاری اولین نشست کمیته مشترک رسانه ای ایرانی - سعودی و 
امضای یادداشت تفاهم بین موسسه مطالعات دیپلماتیک امیر سعود الفیصل و 
مرکز مطالعات سیاسی و بین المللی وزارت امورخارجه جمهوری اسلامی ایران 

استقبال نمودند.
دو کشور همچنین آمادگی خود را برای امضای موافقتنامه اجتناب از اخذ 
مالیات مضاعف ابراز داشتند. سه کشور به توسعه همکاری میان خود در زمینه 

های مختلف ازجمله اقتصادی و سیاسی ابراز امیدواری کردند.
همچنین سه کشور خواستار پایان فوری تجاوز اسرائیل به فلسطین و لبنان 
شده و حمله اسرائیل و نقض حاکمیت و تمامیت سرزمینی جمهوری اسلامی 

ایران را محکوم کردند.
علاوه بر این، سه کشور خواستار ارسال بدون وقفه کمک های انسانی به 
فلسطین و لبنان شدند و هشدار دادند که چرخه مداوم خشونت و تنش، تهدید 

جدی برای امنیت منطقه و جهان و نیز امنیت دریانوردی می باشد.
سه کشور، حمایت خود را از یک راه حل سیاسی فراگیر در یمن مطابق با 

اصول شناخته شده بین المللی و تحت اشراف سازمان ملل اعلام کردند.

نگاهی به بیانیه مطبوعاتی تهران، ریاض و پکن؛

در نشست مشترک نمایندگان ایران، عربستان و چین چه گذشت؟
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یادگارماندگارچهره ملی مطبوعات قم دکترحسین عبداللهی)ره(

هر کس یك روز داوطلبانه روزه بگیرد، اگر به اندازه 
زمین، طلا به او داده شود، اجر خود را کامل دریافت 

نکرده است و فقط در روز حساب )قیامت( اجر 
کاملش را دریافت می کند .
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معاني الأخبار: ص ٤٠٩ ح ٩١

سیاسی ، اجتماعی ،فرهنگی ،علمی ، ورزشی و هنری
صاحب امتیاز: حیدر ضیغمی

مدیرمسئول: نیره طاهری نیک
قائم مقام مدیرمسئول و سردبیر:روح اله کرمانی

طراح و صفحه آرا:محسن عبداللهی
عضو انجمن مدیران روزنامه های غیر دولتی، آئین نامه اخلاق حرفه ای، قابل مشاهده در سایت
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فرماندار قم، بخش مرکزی شهرستان قم را جزو مناطق محروم کشور 
خواند و بر ضرورت تکمیل پروژه های زیرساختی از جمله آبرسانی و مدرسه 

سازی در این بخش تاکید کرد.
عباس ذاکریان که در آئین کلنگ زنی مدرسه یک کلاسه روستای خیراباد 
بخش مرکزی قم سخن می کفت با تبریک هفته بسیج اظهار کرد: نهال 
بسیج امروز به درختی تنومند تبدیل شده که حتماً مقدمات ظهور حضرت 
حجت )عج( را فراهم خواهد کرد. وی با تقدیر از تلاش های دستگاه های 
خدمت رسان برای تکمیل پروژه های زیرساختی در روستاهای استان ادامه 
داد: آبرسانی به روستای خیرآباد و روستاهای اطراف آن به همت بسیج 
سازندگی در دست تکمیل است که این امر سبب افزایش جمعیت این 
روستاها خواهد شد و مهاجرت معکوس را شکل خواهد داد. فرماندار قم 
با تصریح بر این که مسئولان باید برای خدمت رسانی به مردم، دست در 
دست هم دهند تأکید کرد: بخش مرکزی شهرستان قم از مناطق محروم 
کشوری و نیازمند خدمت رسانی ویژه است. وی خواستار تشکیل جلسه 

شورای آموزش و پرورش بخش مرکزی در اولین فرصت ممکن شد و افزود: 
علاوه بر تأمین زیرساخت تعلیم و تربیت، باید به فکر تربیت دانش آموزان 
مؤمن و انقلابی در مدارس باشیم تا ان شاء الله همین دانش آموزان بعد از 
فراغت از تحصیل، هسته ای برای پیشرفت و آبادانی کشور تشکیل دهند. 
وی ابراز امیدواری کرد دانش آموزان مدرسه روستای خیرآباد در آینده ای 
نزدیک، خودشان کانون بسیج سازندگی روستای خود باشند. سرهنگ 
عباس روحی در ادامه بسیج سازندگی را یک سپاه کوچک با اقدامات متنوع 
خدمات رسانی و محرومیت زدایی خواند و خاطر نشان کرد: البته این 
خدمت رسانی و محرومیت زدایی با همکاری خیرین عزیز و دیگر نهادهای 
طرح های  پیگیری  وی  می شود.  کامل  و  می گیرد  شکل  رسان  خدمت 
محرومیت زدایی در روستاهای بخش مرکزی قم و از جمله طرح آبرسانی 
به این روستاها را از اقدامات بسیج سازندگی استان دانست و افزود: ان شاء 
الله به زودی کلنگ زنی ساخت 35 مدرسه طرح نهضت ملی مسکن نیز به 
همت بسیج سازندگی و دیگر دستگاه های خدمت رسان برگزار خواهد شد.

فرماندار قم :
بخش مرکزی قم جزو مناطق محروم کشور است

 ۷ ساله شدن شورای ششم منتفی شد
 با اعلام دبیر ستاد انتخابات کشور دوره هفتم شورا های اسلامی شهر و روستا در 30 خرداد برگزار خواهد 
شد و با این شرایط عمر شورای ششم در خردادماه سال آتی به پایان خواهد رسید.محسن اسلامی؛ دبیر 
ستاد انتخابات کشور از برگزاری انتخابات دوره هفتم شورا های اسلامی شهر و روستا در 30 خرداد خبر داد 
و گفت: برای فراهم شدن امکان برگزاری همزمان انتخابات هفتمین دوره شورا های اسلامی شهر و روستا و 
میان دوره ای دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی، برای مجلس استفساریه ارسال کردیم و منتظر پاسخ 
هستیم. اسلامی با اشاره به زمان بندی برگزاری انتخابات هفتمین دوره شورا های اسلامی شهر و روستا گفت: 
با تأیید مجلس شورای اسلامی به عنوان ناظر انتخابات شوراها، انتخابات در روز 30 خردادماه 1404 برگزار 

خواهد شد.
 

افزایش نرخ عوارض ۵ آزاد راه کشور از اول آذر
شورای اقتصاد افزایش نرخ عوارض 5 آزاد راه کشور را از یک آذر 1403 تصویب کرد.براین اساس نرخ عوارض 
آزاد راه کرج_ قزوین به طول 100کیلومتر، 15هزار تومان، نرخ عوارض آزادراه تهران- قم به طول 135 کیلومتر 
15 هزار تومان، آزادراه بندرعباس - شهید رجایی به طول 35 کیلومتر 8900 تومان، آزاد راه قزوین- زنجان به 
طول 189 کیلومتر 35هزار تومان و عوارض آزادراه تهران- ساوه به طول 115 کیلومتر 20هزار تومان تعیین شد. 

بازداشت مسئول انفجار معدن جاده ورجان قم
در پی انفجار بعد از ظهر روزسه شنبه در معدن حسن آباد جاده ورجان  و ایجاد ترس و نگرانی برای اهالی 
شریف شهرستان کهک بلافاصله دادستان محترم عمومی و انقلاب شهرستان کهک ضمن صدور دستور توقف 
ادامه فعالیت معدن، دستور بازداشت مسئول انفجار و مدیر عامل معدن را صادر و جهت اخذ توضیح به مرجع 
انتظامی منتقل شدند، ضمنا با دستور دادستان محترم هرگونه انفجار معدن تا اطلاع ثانوی در شهرستان کهک 

ممنوع اعلام گردید.تحقیقات در این خصوص آغاز و نتیجه به اطلاع مردم شریف خواهد رسید.

شمار شهدای غزه به مرز ۴۴ هزار نفر رسید
 وزارت بهداشت فلسطین در غزه اعلام کرد، شمار قربانیان جنایات رژیم صهیونیستی در نوار غزه از هفتم 
اکتبر 2023 تا به امروز به 43 هزار و 972 شهید و 104 هزار و 8 زخمی رسیده است.براساس گزارش شبکه 
خبری المیادین، این وزارتخانه همچنین اعلام کرد، دشمن رژیم صهیونیستی در 24 ساعت گذشته مرتکب 
سه کشتار علیه خانواده های فلسطینی در نوار غزه شده و در نتیجه این حملات 50 نفر شهید و 110 نفر 

زخمی شدند.

سن سکته قلبی در ایران به 3۵ سال رسید
عضو هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: علت 40 درصد مرگ و میر مردم در ایران 
بیماری های قبلی و عروقی است. وحید اسلامی  با بیان اینکه مرگ و میر بیماری های قلبی دغدغه مهم در 
جامعه است، هشدار داد: مصرف سیگار و قلیان به خصوص در سنین پایین باعث افزایش ابتلا به بیماری های 

قلبی و عروقی شده و تعجب می کنیم که فرد 35 ساله دچار سکته قلبی شده است.

کشف ۲۶۰ تن مواد مخدر و هلاکت ۱۰۰ قاچاقچی
فرمانده کل انتظامی جمهوری اسلامی ایران گفت:    از  ابتدای سال جاری تاکنون 260 تن انواع مواد 
مخدر در مبارزه بی امان پلیس با  سوداگران مرگ کشف شده است.  سردار  احمدرضا رادان بیان داشت: در 
درگیری های مسلحانه ای که با قاچاقچیان مواد مخدر داشته ایم نزدیک به 40 نفر از این قاچاقچیان کشته 

شده اند و بالغ بر 100 نفر دستگیر که با تشکیل پرونده جهت سیر مراحل تحویل مراجع قضائی شده اند.

کشف ۱۱ ماینر در یکی از ادارات رشت!
معاون شرکت توزیع برق گیلان:در بازدید از در انبارک تعاونی مربوط به یکی از ادارات دولتی در لشت نشاء 
از توابع شهرستان رشت، 11 دستگاه ماینر کشف و شناسایی شد. افرادی که مراکز غیرمجاز رمز ارز را معرفی 

کنند، تا حداکثر 20 میلیون تومان جایزه دریافت خواهند کرد.

رئیس پلیس راهور شهرستان قم :

چرا هسته مرکزی شهر قم همیشه ترافیک است؟
رئیس پلیس راهور شهرستان قم گفت: رعایت نکردن قوانین و مقررات راهنمایی و رانندگی، یکی 

از دلایل اصلی ترافیک در هسته مرکزی شهر است.
سرهنگ حمید عرب لاریمی در گفت وگویی در پاسخ به این سوال که چرا حجم ترافیک در هسته 
مرکزی شهر بالا رفته و چه تدبیری برای ترافیک دارید؟، اظهار داشت: بخش مرکزی شهر بافت 
قدیمی دارد و متاسفانه همه بدون استثنا از خودروی شخصی استفاده می کنند، اکثر خودروها به 

صورت تک سرنشین هستند و بعضی ها هم رعایت نمی کنند.
وی افزود: تابلوها 3 دسته هستند؛ بعضی از تابلوها انتظامی، بعضی ها اخباری و بعضی ها 
اخطاری هستند؛ هر کدام از این تابلوها در حکم یک مأمور پلیس است که به ما امر و نهی می کند 
که این کار را انجام بدهیم و آن کار را انجام ندهیم. ولی متأسفانه بعضی توجه نمی کنند و زیر تابلوی 
ایستادن ممنوعی که حتی در آیین نامه آمده که ما به اندازه یک ثانیه حق توقف نداریم، توقف 
می کنند و بدتر از این بعضی ها در خیابان های عرض کم بخش هسته مرکزی شهر توقف دوبل 

می کنند، که سبب ترافیک می شوند.
رئیس پلیس راهور شهرستان قم تصریح کرد: ان شاالله کم کم حضور مأمورها کم رنگ تر می شود و 
بحث هوشمندسازی دوربین ها فعال تر می شود که کمتر پلیس را ببینند و بیشتر از طریق هوشمند 
کنترل شود. کشورهای پیشرفته حضور پلیس فقط در تصادفات و زمانی است که تصادف اتفاق 
می افتد . وی همچنین ضرورت هوشمندسازی معابر عمومی را مورد تاکید قرار داد و گفت: هم 
اینک از سوی شهرداری قم، 29 چراغ راهنمایی و رانندگی موجود در سطح شهر، هوشمند شده 
است. رئیس پلیس راهنمایی رانندگی شهرستان قم با تاکید بر اینکه دوربین های هوشمند باید در 
همه تقاطع های شهر فعال شود بیان کرد: قرار دادن مامور پلیس در میدان ها و تقاطع ها، برای 

روان سازی ترافیک، کارایی لازم را نخواهد داشت.
 

رییس اداره آموزش وپرورش استثنایی قم:

۲۹ هزار نوآموز بدو ورود به دبستان سنجش 
سلامت می شوند

رییس اداره آموزش وپرورش استثنایی قم گفت: همزمان با سراسر کشور، طرح سنجش نوآموزان 
بدو ورود به دبستان در این استان آغاز شد و پیش بینی می شود امسال 29 هزار نوآموز بدو ورود به 

دبستان سنجش سلامت  شوند.
اصغر محمودی افزود: این تعداد نوآموز، کلاس اولی سال آینده هستند که از نظر سلامت بینایی، 

شنوایی، هیجانی رفتاری، جسمانی و آمادگی تحصیلی مورد ارزیابی قرار می گیرند.
وی با بیان این که در این طرح نوآموزان بدو ورود به پیش دبستانی نیز سنجش می شوند، اضافه 
کرد: نوبت گیری برنامه ملی سنجش سلامت جسمانی و آمادگی تحصیلی نوآموزان بدو ورود به 
دبستان و پیش دبستان برای سال تحصیلی 1405-1404 می باشد و متولدان نیمه دوم 1397 تا 

نیمه اول ١3٩٩ می توانند در سامانه sirat.csdeo.ir نوبت گیری نمایند.
به محض فعال شدن  و  و فاقدان هویت هنوز فعال نیست  اتباع  برای  ادامه داد: سامانه  وی 
اطلاع رسانی خواهد شد. به گفته محمودی، در استان قم هشت پایگاه سنجش سلامت در شیفت 
صبح و عصر آماده سنجش نوآموزان بدو ورود به دبستان و پیش دبستانی می باشد. وی ادامه داد: 
در صورتی که مشکلی مشاهده نشود تاییدیه سنجش به صورت سامانه ای به مدرسه ارجاع می شود 
و در صورتی که مشکلی در نوآموز تشخیص داده شود، برای ارزیابی دقیق تر به پایگاه های تخصصی 
ارجاع داده خواهد شد. وی با اشاره به این که این طرح تا اسفندماه امسال ادامه دارد، از خانواده ها 
درخواست کرد: برای سنجش فرزندان خود در اسرع وقت نسبت به نوبت گیری اقدام نمایند و در 

موعد مقرر به پایگاه های سنجش سلامت فعال در سطح استان مراجعه کنند.
 

مدیر عامل جمعیت هلال  احمر استان قم خبرداد:

تصادف خودروهای تیبا و سمند با۱۰ مصدوم
مدیر عامل جمعیت هلال  احمر استان قم از امدادرسانی نیروهای عملیاتی این جمعیت به 

مصدومان حادثه برخورد خودروی های تیبا و سمند در محور قم به کهک خبر داد.
محمدرضا بهرامی اظهار کرد: حادثه برخورد دو خودروی تیبا و سمند در محور قم به کهک، 
ابتدای روستای سیرو، از طریق اعلام عوامل اورژانس به مرکز کنترل و هماهنگی عملیات جمعیت 

هلال احمر استان قم اعلام شد.
وی افزود: در پی این حادثه که 10 مصدوم برجا گذاشت، بلافاصله نجاتگران پایگاه امداد و نجات 
معصومیه )س( و تیم واکنش سریع جمعیت هلال احمر به محل اعزام شدند و اقدام به ایمن سازی 

صحنه حادثه و رها سازی مصدومین این حادثه کردند.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

تجهیز ۴۰ تقاطع به برق خورشیدی
 تا پایان سال 

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم از تجهیز 40 تقاطع به سیستم برق 
خورشیدی تا پایان سال جاری خبر داد و گفت: از مجموع 54 تقاطع موجود 
در سطح شهر، تاکنون 25 تقاطع به سیستم برق اضطراری مجهز شده است.

رضا خانه زاد یزدی در گفت وگویی اظهار کرد: در راستای هوشمندسازی 
و بهبود عملکرد تجهیزات کنترل ترافیکی، چراغ های راهنمایی تقاطع ها به 

سیستم برق اضطراری متصل شده است.
وی با اشاره به وجود انتقاداتی ناشی از قطع شدن برق چراغ های راهنمایی 
در سطح شهر افزود: این اقدام با هدف کاهش مشکلات ناشی از قطعی برق 

در سطح شهر صورت گرفته است.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خاطرنشان کرد: به موجب این 
طرح، چراغ های راهنمایی به نحوی طراحی شده که هم زمان با قطعی برق به 
صورت اتوماتیک به سیستم برق اضطراری متصل شده است و از خاموشی و 

اختلال در جریان ترافیک جلوگیری می شود.
خانه زاد یزدی تصریح کرد: از مجموع 54 تقاطع موجود در سطح شهر 
رقم  این  که  شده  مجهز  اضطراری  برق  سیستم  به  تقاطع   25 تاکنون 

نشان دهنده رشد پنج برابری در شش ماه نخست سال جاری است.
وی گفت: برنامه ریزی های لازم انجام شده است که تا پایان سال جاری 40 

تقاطع به سیستم برق خورشیدی مجهز شود.
معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم افزود: این اقدام مختص شهر قم 

نیست و تمام کلان شهرها با این چالش روبه رو هستند.

 مدیر منطقه 3 شهرداری قم مطرح کرد:

ساماندهی و مناسب سازی وضعیت 
خیابان امام)ره(

مدیر منطقه 3 شهرداری قم گفت: یکی از اقدامات سال جاری شهرداری 
تلاش برای ساماندهی و مناسب سازی وضعیت خیابان امام خمینی )ره( به 

عنوان نخستین خیابان حرم نمای قم است.
برای  خوبی  اقدامات  کرد:  اظهار  گفت وگویی  در  روحانی وزیری  مهرداد 
ساماندهی و مناسب سازی خیابان امام خمینی )ره( در منطقه سه شهرداری 
قم تا به امروز انجام شده، به نحوی که بیش از 40 پروژه عمرانی، خدماتی، 
زیباسازی در این بلوار صورت گرفته است و همچنان در مسیر مناسب سازی 

و اجرای پروژه ها ادامه دارد.
وی از انعقاد قرارداد آبیاری تحت فشار خبر داد و افزود: این اقدام با توجه 
به آبیاری فضای سبز این بلوار به صورت تانکر در گذشته و در حال حاضر با 

سیستم آبیاری تحت فشار صورت می گیرد.
مدیر منطقه 3 شهرداری قم خاطرنشان کرد: پروژه نورپردازی دو کیلومتری 
این مسیر تکمیل شده و عملیات پیاده روسازی و نقاشی دیواری این مسیر 
رو به پایان است که سبب رضایت شهروندان و زائرانی است که از این مسیر 

تردد می کنند.
روحانی وزیری با اشاره به وضعیت نابسامان قبلی خیابان امام خمینی )ره(، 
ادامه داد: در حال حاضر دو پروژه بزرگ شهری همچون پارکینگ طبقاتی 
با ظرفیت جای پارک 500 خودرو و پروژه تقاطع غیر همسطح بلوار امام 
خمینی)ره( و شهید کیوانفر در این خیابان تعریف شده است که وضعیت 
ترافیکی این خیابان را متحول خواهد کرد.  وی با اشاره به تأکیدات شهردار در 
خصوص بهسازی مسیر بلوار امام خمینی )ره( که نخستین خیابان حرم نمای 
قم است، گفت: در این محدوده بافت قدیمی مشکلاتی همچون مسیر 
اتوبوس تندرو و کم عرض بودن خیابان موجب بروز ترافیک در بعضی ساعات 

روز شده است که با اجرای پروژه های عمرانی این معضل رفع خواهد شد.
 

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم خبرداد

افزایش بودجه متروی قم
در سال آینده  

معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم گفت: سهم متروی قم در 
بودجه تدوین شده توسط شهرداری برای سال 1404 افزایش چشمگیری 

خواهد داشت.
مجید محمدرضاخانی امروز در بازدید از تونل و ایستگاه های متروی قم که به 
همراه مدیرعامل سازمان قطار شهری قم صورت گرفت اظهار کرد: متروی قم 
از مهم ترین ابرپروژه های شهری است که احداث آن می تواند اثرگذاری های 

مختلفی در حوزه ترافیک شهری و اقتصادی شهری داشته باشد.
وی با اشاره به تلاش های مدیریت شهری برای برنامه ریزی دقیق مراحل 
اجرا در این پروژه افزود: پیشرفت در پروژه های قطار شهری به دلیل ماهیت 
معاون  است.  وابسته  متعددی  عوامل  به  همواره  دولت،  نقش  و  پیچیده 
برنامه ریزی و سرمایه انسانی شهرداری قم از افزایش چشمگیر نقش متروی 
قم در بودجه تدوین شده برای سال 1404 خبر داد و خاطرنشان کرد: با 

تصویب شورای اسلامی شهر قم این بودجه مبنای عمل خواهد بود.

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم خبرداد:

برگزاری دوره های آموزشی فصلی و 
دوره ای برای رانندگان 

مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم از برگزاری دوره های آموزشی 
فصلی و دوره ای برای رانندگان اتوبوس های شهری خبرداد.

رانندگان  آموزش  به  توجه  داشت:  اظهار  گویی  و  گفت  در  نیک   علی 
موضوعی است که سازمان به آن اهمیت می دهد، بنابراین تا امروز دو دوره 

آموزش رانندگان به صورت هدفمند و دارای خروجی تدوین شده است.
وی افزود: در این دوره ها موارد تشویقی تنظیم شده تا رانندگان خود برای 
شرکت در این برنامه های آموزشی مشتاق باشند، آی ها با ظرفیت های 30 

نفره در زمان استراحت رانندگان برگزار شود.
مدیرعامل سازمان اتوبوسرانی شهرداری قم ادامه داد: این کلاس ها شامل 
و SLA ، قوانین   ABL، AFC با کنترل خشم، مشتری مداری، آشنایی 
راهنمایی و رانندگی، اطفاء حریق و کمک های اولیه، بحث های مربوط به 

خانواده و مسائل اینچنین است.
نیک تصریح کرد: این دوره ها به صورت فصلی و دوره ای برگزار می شود و 
سعی بر این است که همه رانندگان این دوره ها را بگذرانند. وی درخصوص 
موارد امر به معروف و نهی از منکر اذعان داشت: باید گفت که اتوبوس یک 
مکان عمومی دقیقا مثل خیابان و پارک ها و اماکن مذهبی است. مدیرعامل 
اتوبوسرانی قم با اشاره به اینکه نظارت برخط بر فضای اتوبوس ها موجب 
کاهش موارد بدحجابی، سرقت و موضوعاتی از این دست شده است گفت: 
رانندگان توجیه شده اند که با فرد هنجارشکنی که قصد سوارشدن بر اتوبوس 
را دارد به صورت تذکر دادن وارد عمل شوند، درصورت پافشاری آن فرد می 

توانند با پلیس 110 تماس بگیرند و آن ها را در جریان قرار دهند.

مرداب زیبای جعفر آباد در دل جنگلهای هیرکانی - استان گلستان

عکاس :محمد قجر

دردیدارهیئت رئیسه انجمن مدیران رسانه های قم با نماینده حزب الله تاکید کرد:

استفاده ازظرفیت رسانه ها جهت تبیین اهداف جبهه مقاومت

نماینده حزب الله لبنان در استان قم گفت: جنگ امروز لبنان، نبرد غرب 
علیه کل دنیای اسلام است بنابراین باید از ظرفیت رسانه ها برای تبیین و 

شفاف کردن فضا استفاده کنیم. 
 به گزارش  ایمان ،حجت الاسلام والمسلمین شیخ معین الدقیق نماینده 
حزب الله لبنان در استان قم روز دوشنبه 28  آبان ماه  در دیدار  هیئت رئیسه 
انجمن صنفی مدیران مطبوعات و رسانه های استان قم که به منظور عرض 
تسلیت  چهلمین روزشهادت سید حسن نصرالله ودیگر فرماندهان شهید 
جبهه مقاومت وشهید اخیر محمد عفیف" مسوول ارتباطات رسانه ای حزب 
الله لبنان برگزارشد اظهار کرد: شهادت محمد عفیف نشان می دهد فعالان 
رسانه ای جبهه مقاومت نیز برای اسرائیل همچون فرماندهان و مقامات ارشد 

هستند و آنها را نیز هدف می گیرند. 
رژیم  و  حزب الله  بین  نظامی  نبرد  تنها  هم   2006 سال  در  افزود:  او 
صهیونیستی را شاهد نبودیم بلکه در میدان رسانه  هم با آنها می جنگیدیم 
چنانکه شهید سید حسن نصرالله دبیرکل فقید حزب الله لبنان آن موقع 
گفته بود »المنار )شبکه تلویزیونی( سبب الانتصار« که نشان دهنده نقش 

رسانه در پیروزی مقاومت است. 
نماینده حزب الله لبنان در استان قم جهاد تبیین را یکی از اصول اساسی 
مقاومت دانست و گفت: این مسئله هم بر دوش رسانه ها و علماست چه 
پیروزی های  و  اگر اطلاع رسانی کافی صورت نمی گرفت، اهداف  اینکه 

مقاومت به گوش جهانیان نمی رسید. 
او ادامه داد: دشمن همواره تلاش کرده بین سران و فعالان مقاومت و 
مردم اختلاف بیندازد، در این راستا شبهاتی را هم مطرح می کنند مثل 
اینکه مردم ایران یا دیگر کشورها چه ربطی به لبنان و غزه دارند؟ یا اینکه 

قیمت دلار در آغاز جنگ چقدر بود و الان چقدر است؟ این شبهات باید 
توسط رسانه ها برای مردم روشن شود. 

معین الدقیق با بیان اینکه مدیریت، برنامه ریزی و اجرای جنگ غزه در 
اختیار رژیم صهیونیستی است و آمریکا تنها عامل کمک کننده است گفت: 
اما مدیریت و تصمیم گیری جنگ لبنان توسط آمریکا صورت می گیرد و 
اسرائیل تنها مجری این عملیات است چون غربی ها عقیده دارند اگر حزب 
الله لبنان از بین برود، منطقه برای پیشبرد اهداف آنها باز خواهد شد و ایران 
هم به محاصره در می آید.   نماینده حزب الله لبنان در استان قم خاطرنشان 
کرد: این جنگ، نبرد علیه دنیای اسلام و همه مسلمانان است بنابراین این 

مسئله را باید برای مردم تبیین کرد. 
مجموعه  و  قم  رسانه های  میان  مشترک  جلسات  برگزاری  خواستار  و 
فرهنگی نمایندگی حزب الله لبنان شد و گفت: از این ظرفیت می توان برای 

معرفی ماهیت و اهداف مقاومت و نیز شهدای این جبهه استفاده کرد. 
در ابتدای این نشست، اعضای هیئت رئیسه انجمن صنفی مدیران و 
مطبوعات استان قم با تسلیت شهادت سیدحسن نصرالله و دیگر شهدای 
جبهه مقاومت تاکید کردند : شهادت فرماندهان با وجود اینکه خسارت 
بزرگی است ولی موجب خلل در عزم جبهه مقاومت   در مقابله  با رژیم 
صهیونیستی نخواهد شد و آنها با عزمی استوارتربه مقابله  با دشمنان 
خواهد پرداخت و این مسیر را تا آزادی قدس شریف و نابودی اسرائیل ادامه 
خواهند داد .  آنها پیشنهاداتی را به منظور توسعه روابط میان این نمایندگی 
با مجموعه رسانه های قم به منظور معرفی شهدای مقاومت و مقابله با 
هجمه های استکبار علیه این جبهه ارائه و برای اجرای این پیشنهادات اعلام 

آمادگی کردند.

استاندار قم تأمین برق پایدار را اولویت نخست 
اجرای  در  تسریع  اهمیت  بر  و  دانست  استان 
پروژه های برق رسانی به ویژه تسهیل در فرایند 
سرمایه گذاری در احداث نیروگاه های خورشیدی 

تأکید کرد.
مهندس اکبر بهرام جو در نشستی که به منظور 
بررسی مشکلات و ناترازی برق استان در سالن 
شد،  برگزار  برق  نیروی  توزیع  شرکت  جلسات 
تأمین برق پایدار را یکی از مطالبات اساسی مردم 
دانست و گفت: در استان قم اگر به مسائل برق 
رسیدگی نشود، به نظر می رسد که هیچ اقدامی 

انجام نشده است.
و  با حضور مدیرعامل  این نشست که  وی در 
از  جمعی  و  برق  نیروی  توزیع  شرکت  معاونین 
مدیران دستگاه های اجرایی و بخش خصوصی 
علت  به  که  مشکلاتی  به  اشاره  با  شد،  برگزار 

ناترازی برق به ویژه در تابستان گریبانگیر مردم، 
صنعتگران و کشاورزان است، خاطرنشان کرد: 
ما باید با سرعت بیشتری به اقدامات خود در این 
حوزه ادامه دهیم تا در زمینه تأمین برق پایدار، 

مشکلات مردم برطرف شود.
مدیرعامل شرکت توزیع نیروی برق استان قم 
نیز در این نشست با اشاره به اقدامات صورت 
نیروگاه های  پیشرفت های  خصوص  در  گرفته 
خورشیدی در استان، از حمایت های استاندار قم 

در توسعه انرژی های تجدید پذیر قدردانی کرد.
مهندس یوسف صادقی با اشاره به پیگیری های 
روزهای  از  گفت:  استاندار،  همت  و  مستمر 
و  دلگرمی  استان،  در  ایشان  حضور  نخستین 
حمایت های ایشان باعث شده است که تمامی 
همکاران ما در شرکت توزیع نیروی برق و مدیران 
مرتبط با انرژی خورشیدی، با انگیزه بیشتری به 

کار خود ادامه دهند.
از  سرمایه گذاران  استقبال  به  همچنین  وی 
پروژه های انرژی خورشیدی اشاره و خاطرنشان 
کرد: بحث اهلیت سنجی سرمایه گذاران به طور 
جدی پیگیری شده و نتایج مثبتی حاصل شده 
و خوشبختانه سرمایه گذاران به این پروژه ها توجه 

ویژه ای نشان داده اند.
در  قم  برق  نیروی  توزیع  شرکت  مدیرعامل 
و  حمایت ها  ادامه  با  کرد  امیدواری  ابراز  پایان 
انرژی  پروژه های  بخشی،  بین  همکاری های 
خورشیدی به طور مؤثری در استان توسعه یابند 
و زمینه ساز رشد پایدار و تأمین انرژی پاک برای 
آینده باشند. در این جلسه راهکارهای عملیاتی 
نیروگاه های  احداث  برای  جذب سرمایه گذاران 
خورشیدی بررسی و بر لزوم تسهیل فرآیندها و 

کاهش موانع اداری در این زمینه تأکید شد.

استاندار قم تاکید کرد:

 اجرای سریع پروژه های برق  رسانی 

توصیه های ایمنی شرکت گاز استان قم به شهروندان گرامی

با صرفه جویی در مصرف گاز
 به یکدیگر گرما هدیه دهیم.
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